
Redaktorzy prowadzący: Adrianna Jakubowska, Anna Osadczuk 

1Ygodnik Powiatu 
Polkowickiego 

ISSN 1509-9954 
Data 29 września 2000 

nr 13 (13) 
nakład 15.000 

Wydawnictwo bezpłatne 

Chocianó\\7, Ga\Vorzyce~ Grębocice, Jerzmanową Pędaw, Polkowice, Przemków~ Rad~,~1ićc ,~ - . 



Opinie 2 ~~~ __ ~~~~~_E_--~ _____ ~~~~~~~~--~~~~~~-=~~~~~~~~--------------

ZADZWOŃ 

DO NAS 

Co~ cię denerwuje, 
niepokoi, cieszy, 

chcesz się podzielił 
swoją opinią? Dzwo" 
do nas w poniedziałki 

16.00 - 18.000raz 
od wtorku do soboty 

10.00- 12.00 

nasz telefon: 847 41 59 

Kalejdoskop 
ŚWIAT 

We Francji przeprowa
dzono refercndwn 
w prawie skrócenia ka
dencji prezydencki j 
z siedmiu do pięciu lat 
Za proponowanym roz
wiązaniem opowiedziała 
się ogromna wi<;kszość 
Francuzów. Wielu polity
ków jest zdania, że ozna
cza to pcx2ątek końca 
systemu prezydencko -
parlamentarnego. 

POLSKA 
W ubiegłą niedzielę 

odbyły się prawybOly W 
Nysie. Pierwsze miejsce 
zajął Aleksander Kwa~
niewski (53,66 proc. gło
sów), drugie Marian 
Krzaklewski (1752 
proc), a trzecie Andrzej 
Olechowski (15,71 
proc.). Wyniki pozosta
łych kandydatów były du
żo gorsze. W Polsce wyni
ki prawyborów odstawały 
dotąd od wyników wybo-
rów. 

DOLNY ŚLĄSK 
Dolny Śląsk od nie

dawna ma herb, ale nie 
ma swojej flagi. Słowo 
Polskie zorganizowało 
konkurs na jej zaprojek
towanie. Dotychczas za
prezentowano dwa pro-
jekty. 

SPORT 
Polacy do poniedziałku 

zdobyli w Sydney meda
le: 4 złote, 4 srebrne i 1 
brązowy. Podczas minio
nego weekendu złote 
medale zdobyli Robert 
Sycz i Tomasz Kucharski 
w wioślarstwie oraz lek
koatleta Szymon Ziół
kowski w IZUCie młotem. 
Agnieszka Mika 

Zdaniem naczelnego 

Zadziwili wszystkich 
Grzegorz Szczepaniak 

'!ydzień dali mi od sie
bie odpocząć. Mało, ale 
dobre i to. Tak, mowa o 
gazecie z Wrocławia. Ale 
jak już napisali to ubaw 
miałem po pachy. Anapi
sali, że Rada Miejska 
w Polkowicach zmieniła 
(zgodnie z ustawą ,,komi
nową") pobory bunnist
rzowi, wysokość diet rad
nych itd I to prawda Ga
zeta z Wrocławia, może 
z rozpędu, napisała jednak 
i to, że uchwała ta spotka-

ta się z ostrym spt:zeciv.rem 
polkowickiej opozycji. 
Opozycja się zdziwiła, koa
licja się zdziwiła i tylko 
w gazecie ręce zacierają, 
bo im ponoć sprzedaż ro§

nie. Ja tu nikomu kłam
stwa nie chcę zarzucać, 
ale prawda jest taka, że 
poIkowiccy radni uchwałę 
pIZ}jęli jednogłośnie. Nie 
chcę się też wymądrzać, 

ale wystarczyło zapytać. 

A tak, to dziwią ię już 

'WSZ'ftCj. I jeszcze dwa sto-

Górnik Polko wice został okrzyknięty 
rewelaCją rozgrywek. Zapytali~my 

mieszkarfców powialu co sądzą 
o sukcesie polkowiczan 

Nasza sonda 
Łukasz Kotańsk:i, 
Polkowice: 

- Czasa
mi jestem ~ 
na me- ~ 
czach Gór- i 

o 
nika Pol- .!! 
kowice. 
My'lę, że zapracowali 
na swoje sukcesy i ży
czę im, aby było ich 
jak najwięcej. 

Ewa Artymiak, 
Polkowice 

- Są wspa
niali! Idąjak 
burza. Oby ! 
tak dalej. W ~ 

jednym z! 
ostatnich 
meczów im nie wyszło. 
ale sam trener mówił, że 
są wykończeni. 

Grzegorz Pł6ciennik, 
KJobuczyn 

Z tego co 
wiem _ są 

chyba W! 
czoł6wre ł 
tabeli dru- i 
giej ligi. Jak 
będą dalej tak dobne 
grać, to mają dużą szansę 
na to, żeby awansować i 
znaleźć się w pierwszej li
dze. Z całego serca im te
go życzę. 

Roman Szymion, 
Polkowire: 

- Odnieśli 

bardzodUŻY .J 
sukces. Jes- ;;: 
tem z tego i o( ,, __ ___ 

bardzo za- J! _~-'_'_'. 
dowolony. 
Od 25 lat mieszkam w 
Polkowicach i cieszę się., 
że doczekałem się w koń
cu awansu. 

Zbigniew Koszl11afflki, 
Polkowire: 

- Jestem z 
nich dmnny. 

.l! 

Chodzę na ~ 
każdy mecz, i 

'" nawet na ~, 

treningi. 
2bp."Ko.,.-. 

Mam nadzieję jednak, że 
nie wejdą do pieIWSZej li
gi, bo woda sodowa mog
łaby uderzyć im do gło
wy. 

Hemyk Holst, 
Polkowire: 

- Cieszę .. .,....,,_~,.= 
się, że odno
szą 

większe 

sukcesy. 
Jest dobrze 
i oby tak dalej. Powinni 
jednak poszukać jeszcze 
dwóch dobrych obroń
OOW, przynajmniej 
dwóch. 

Waszym zdaniem 

wa o ustawie "komino
wej". Dobrze, że posłowie 
postanowili ukrócić złe 

praktyki. Szkoda, że poszli 
na przełaj. Narazili b0-
wiem, zwłaszcza samorzą
dy, na odpl)-w dobrych fa
chowców. Jak ktoś może 
w prywatnej firmie zaro
bić kilka razy więcej, niż 
w gminie to gmina go 
straci. Co to oznacza? '!y
le, że w przyszłości mogą 
nami rządzić gorsi fa
chowcy albo hobbyści. 

Wioleta Kośmider 

Życie przynosi nie tyl
ko radości ale i proble
my. Tymi ostatnimi co
raz chętniej dzielą się. 
z nami czytelnicy. Za 
wszystkie uwagi dzęku
jemy i obiecujemy po
moc na miarę naszych 
możliwości. Tym razem 
zadzwonili do nas 
mie zkańcy ulicy Skrze
tuskiego, a dokladnie z 
klatek nr 35 i 33. Skarżą 
ię oni, na nicmiło iemy 

smród spowodowany 
wybij~ą~szambcm. 

Jednym słowem 
K0men

da IUMa1D
wa~ 

\\ej Straży' 

fuamej 
[_ ....w dniach 14 -

15 si!xpnia włączyła się 00 
~ akrji Klin n 
~na~ 
p:matu ~ 
~Kor.nerxi( EbMataN4 
Ibłąw~ 

D.IDa :l3ereroM;ka: 
- Jaka byłatdastmłaków 

wtqaląi 

'Rmasz Sawi::ki, ~ 
~ I<onrildańfa 
Straży Rżnnej w fb1krmi. 
cad1: 

-Z1M:fanim stra:i.ak{w 0/ 
la glównie kootroJa 9t:xtkcW 
tran5pJItu. które pr;t.e'MIliły 
toks}c2ne śrrdki paerrry.i<r 
i\e (sul:NarKje nidJe:lpiecz
re) W ciłJoou dv.ódJ dni 
skoot:rob.vano 32 fXiazdy, 
SJXŚÓd któI}ch w jedn;ą] 
p12JpJdku ~ nieJr.r 
~w~f!i;łoi
C2J'I1li~JXJazrlu 

'liwdją 

prace nad 
opraro.va
niem strate
gii Gminy 
fuIkowice. 

Do tej roI)' odbyły . war
sztaty ga;podarcze. 

Anna Osadcmk: 
-Jakiesą~abystra

tegia bjłas1orteana? 
Dr Andrzej Sztando, 

p'!u.vad:zący zajęcia: 

- Bardzo duże. praca 
zostaJa podzielona na 
trzy dzialy: gospodarczy, 
spoleczny i ekologiczny. 
Kreatywność zaprdSZO
nych liderów gwarantuje 
tworzenie strategii zgod
nie z aspiracjami spolecz
nymi gminy, n jednOCleś~ 
nie strategii re-aJnej w 
które;>VSZJ'Stkie elemen
ty 1J1Oglyby zosUlć urze
Ęiywistnione. Kolejne 
~ty będą dotyczy!y 
sfery ~polccznej i środo
wiskowej, aby obraz był w 
peJni "'}'CZCIpujący. 

- Zgła zamy to stale 
do Spółdzielni Miesz
kaniowej "Cuprum", 
oczywiście oni przyjeż
dżają, wypompowują 

szambo, ale smróJ po
zostaje. Nie można 

w domu wysiedzieć z 
powodu tego nieprzy
jemnego zapachu! 
Może teraz po inter
wencji w gazecie, spół
dzielnia ię zawstydzi i 
w końcu coś z tym zro
bią usłyszeliśmy 

w słuchawce. 

zydenta 
fulskicj. 

Wtymro
ku &mego 
pa:lrlziemi
ka :z.ostan.1 
przeprowa
dzone W
borynapre

~litej 

Daria~ 
- CZy gmina Pc&Jwire 
jest~~oowy
boro.V? 

Grniyrul Greń, kienMnik 
Wydziału Spraw OtTywatel
skich i pełnomocnik bur
mistrza ds. wyborów w 
Urzędzie Gminy fblk .~: 

- "1-konaJ.iśmy"SZ) '. * genina PoJkowire da w 
peJni J11ZJ'6'Otawana 00 "')'
bor{r.\ 

Na terenie miasta i gminy 
zgrxlnie z kaJel1daIzem ~y
oorc:zym zostało jX1OOI:l
l1)dJ i zatwierdzooydJ paez 
zan:ąd gminy /4 pięcioa;o
bonych ~'Ch ko
rm,ji ~n;zj9L KoI11kje 
te za;ta!y R o1oue i w 
pe1ni przygoto.vane do prac 
w swoichkom.isjacb w dniu 
l~ 
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Polkowice 

WI~CEJ KASY 
W ubiegłym tygod

niu obradował Za
rząd Gminy Polko
wice. 
Zarząd wy uną! 

propozycję o skory
gowaniu budżetu 

gminy Polkowice. Są 
plany, by podnieść go 
o 6 mln zł. Jednym 
z wydatków będzie 

wyrównanie pensji 
nauczycieli w związ
ku z nowelizacją Kar
ty Nauczyciela. Gmi
na przeznacza na ten 
cel 1,2 mln zł. Kolej
ny milion miałby zo
stać przeznaczony na 
stworzenie malej ar
chitektury na osiedlu 
Krupińskiego. Na
tomiast na remont 
dróg wiej kich Za
rząd chce przezna
czyć 600 tys. zł. 

Padia również pro
pozycja, aby dzieci 
w wieku szkolnym 
w ramach lekcji Wy
chowania Fizyczne
go korzystaJy z Aqu
aparku. 
Szerlej u kolejnych 

decyzjach Zarządu 

Gminy Polkowice po
informujemy w kolej
nym numerze. 
Anna Osadczuk 

B'ĘDZIE 
SZYBCIEJ 
W związku z licznymi 

sygnałami od miesz
kańców Polkowic 
O krótklm czasie przy
jęć intere antów 
w Urzędzie Gminy 
Krystyna Marków, 
sekretarz Gminy, po
stanowiła zwięk zyć 

ich liczbę. - Dochodzi
ły do nas sygnały doty
czące krótkiego czasu 
przyjmowania peten
tów - wyjaśnia Krysty
na Marków. 

Od 2 października 
wydziały będą przyj
mować interesantów 
od poniedziałku do 
piątku w godzinach 8 
- 16. Wyjątek stanowi 
Dział Mieszkaniowy, 
który w poniedziałki 
i piątki będzie przyj
mował od 10 do 14. 

Anna Osadczuk 

Jakie~ cztery kilometry przed lub za 
Polkowicami~ znajduje się miejsco

wo~t Biedrzychowa 

Opuszczeni? 

Wioleta Kośmider 

Wielu z nas myśli, że 
Biedrzychowa to tylko 
dwa domy i bar dla kie
rowców. TIochę dalej, w 
lesie znajdują się jednak 
domy mieszkalne. Moż
na powiedzieć, że ta 
miej cowość jest zapo
mniana, że nikt się nią 
nie interesuje. Miesz
kańcy zaś mają wiele 
problemów. O jednym 
już pisaliśmy. Była to 
sprawa przejścia przez 
dwupasmówkę. Nieste
ty, nie lO tala ona na ra
zie załatwiona. Kolejna 
bardzo ważna sprawa 
dotyczy sołtysa, a raczej 
jego braku. Mieszkańcy 
uważają, że sołtys powi
nien mieszkać w Bied
rzychowej, a nie w Pol
kowicach. Kto ma się za
jąć problemami wsi, kto 
ma zadbać o jej intere
sy? - Może komuś ten 
problem wydaje się bła-

hy, ale nie nam. Nie ma 
kto nas reprezentować 

w go-unie i wywalczyć dla 
nas drogę asfaltową -
mówi pani Beata. Brak 
utwardzonej drogi jest 
bardzo uciążliwy. La
tem, gdy przejedzie sa
mochód tumany kurzu 
unoszą się i nie ma czym 
oddychać. Kiedy popada 
de,szcz , to woda zbiera 
się w dziurach. - Już kie
dyś po deszczu był we 
wsi wypadek. Chłopak 

wracał od koleżanki 

i wjechał w dziurę. Była 
ona tak duża, że połowa 
koła w nim została. Stra
cH panowanie nad kie
rownicą i udcIzyl w drze
wo - powiedział nam 
mieszkaniec Biedny
chowej. Każdego z nas w 
mniejszym lub w więk-
zym stopniu dotyczą 

problemy miejscowości, 
w której mieszkamy. 

Zwykły wandalizm czy rozładowanie 
emocji po meczu? 

Bez szyb 
Wioleta Kośmider, Monika Szatkowska 

Przystanek autobuso
wy linii 45 przy ulicy 
Kopalnianej od kilku 
dni je t bez zyb. Wan
dali musiała rozpierać 

energia, ponieważ nie 
poprzestali tylko na 
szybach, ale także po
~ali i połamali 
krzesełka. Komu 
przeszkadzał ten przy
stanek, ludzka głupota 
nie zna granlc! - dysku
tują czekający na auto
bus ludzie. - Teraz je-

wan
dali to oni się 
boją! - odpo
wiedział Jan 

___ Gawluk. Lu-
dzie na przystanku byli 
bardzo zbulwersowani 
zaistniałą sytuacją. 
Chcieliby czuć się bez
piecznie w swoim mie' -
cie. Pytali nas, co by by-
10 gdyby wtedy na de
molowanym przystan
ku znajdował się ktoś 
oprócz wandali? 

3 
Zbliża się jesień, a z nią ..• grypa - choroba zakaźna, często 

kończąca się niebezpiecznymi powiklaniami 

Lepiej zapObiegać 
Monika Szatkowska 

W ubiegłym roku na grypę zachoro
wało 2,3 miliona Polaków. Powiatowy 
Specjalistyczny Zakład Opieki Zdro
wotnej wyszedl z inicjatywą przeprowa
dzenia akcji szczepień ochronnych dla 
mieszkańców powiatu polkowickiego. 
W celu uniknięcia skutków choroby za
równo zdrowotnych, jak i ekonomicz
nych, pracodawcy wieJu zakładów zde
cydowali się na szczepienia ochronne 
pracowników. - Jako pierwszy na naszą 
ofertę zareagował Volkswagen MotoT 
Polska - poinformowała Mariola Koś
mider, dyrektor SZOZ. - Coraz więcej 
pracodawców jest zainteresowanych tą 

ofertą, zgłosiło ię do nas wiele zakła
d'w, między innymi szkoły, przedszko
la, samorządy i banki. ~i SZJ::re

pimy także pracowników służby zdrowia 
- dodała. 

Szczepienia pracowników odbywają 
się na terenie zakładu pracy i w żaden 
sposób nie zakłócają codziennego ryt
mu pracy. - Akcja. kierowana jest rów
nież do osób prywatnych. Całkowity 
koszt szczepienia wynosi okolo 34 zł. 

Jestem przekonana, że szczepienia po
wodują uniknięcie grypy oraz ujemnych 
~tkówj~po~~-~~o~a 
dyrektor Kośmider. 

Zmia~ny kadrowe 
Agnieszka Mika 

Stanowisko kierownika Cen
trum Usług Socjalnych, po 
odejściu Beaty Staszczak na 
emeryturę, objęła Beata Pu
ławska. 

Nastąpiło to 1 sierpnia bieżą
cego roku. W OPS - ie mają 
swoją iedzibę różne organi
zacje, więc nowa pani kierow
nik Centrum Usług Socjalnych 
zorganizowała spotkanie z ich 
przedstawicielami. W ten spo
sób postanowiła zapobiec 
wszelkiego rodzaju nieporozu
mieniom i niedogodnościom. 

Na potkaniu każdy miał pra-

wo do zaprezentowania swoich 
pomysłów, a Beata Puławska 
przedstawiła swoje propozycje 
współpracy. Kolejne tego typu 

spotkanie odbędzie się dopiero 
na początku przy złego roku. 

Porozumienie dla Mieszkańców Polkowic to ugrupowanie~ 
które wygrało wybory samorządo,we. Jak się jednah 

okazuje jego członkowie nie zajmują się tylko polityką 

Aktywni i potrzebni 
Anna Osadczuk 

Na począ:ku tygodnia odbyło się 
Walne Zebranie Stowarzyszenia 
Porozumienia dla Mieszkańców 

Polkowie. Na spotkaniu Stanisława 
Bocian, wiceprezes Stowarzyszenia, 
przedstawiła bilans za rok 1999 
oraz zdała relacje z sytuacji finan
sowej w roku 2000. Do połowy 
wrze' nia z darowizn od członków 
wpłynęło na konto Stowarzyszenia 
23.900 zł, ze składek zaś 300 zł. 
Pewne środki pochodzą też z tytułu 
od etek od kwot zgromadzonych na 
koncie. Daje to przychód bli ko 25 
tys. zł. Pieniądle te zostały przezna
czone m.in. na obsługę Stowarzy-

zenia, zakup produktów spożyw
czych na różne okazje oraz na 
paczki dla rodzin naj uboższych. 
- Naszym celem jest pomoc 
w zaspokajaniu potrzeb zbioro
wych i indywidualnych - powie
działa Stanisława Bocian. 

Podczas spotkania przewodniczą
cy okręgów, a jest ich pięć, prezen
towali swoje plany pracy na kolejny 
rok. Zamierzenia każdego z okrę
gów nie różniły się w jakiś znaczny 
sposób od siebie. Plany te dotyczą 
głównie działalności na rzecz 
mieszkańców w praktycznie każdej 
po taci, nawet rozrywkowej. 
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KRONIKA 

KRYMINALNA 

~ Dyżurny Straży 

Miejsldej otrzymał in
formację o wyrzuceniu 
śmieci w lasku przy ul. 
Polnej. W wyniku pod
jętych działań ustalo
no sprawcę, którego 
ukarano wysokim 
mandatem. 
tiir Podcza patrolo
wania terenów w oko
licy ul. Przemysłowej 

funkcjonariusze Stra
ży Miejskiej zauważyli 
uwóch mężczyzn, któ
rzy na ich widok za
częli uciekać. Jak się 

okazało byli oni 
sprawcami kradzieży 

kilkudziesięciu met
rów kabla miedziane
go. który wraz z rowe
rami porzucili. Sprawą 
zajęła się Komenda 
Powiatowa Policji 
w Polkowicach. 

Funkcjonariusze 
Straży Miejskiej pat
rolując park miejski 
zauważyli nietrzeźwe

go mężczyznę, który 
załatwiał potrzebę fiz
jologiczną na oczach 
bawiących się tam 
dzieci. Mężczyznę za
trzymano i odwiezio
no do Izby Wytrzeź
wień w Lubinie. 

'"" Policjanci z Ko-
mendy Powiatowej 
Policji zatrzymali 
mieszkańca Lubina, 
51-letniego Antonie
go c., który podczas 
kontroli drogowej po
sługiwał się fałszy

wym dokumentem 
prawa jazdy. Jak się 

okazało posiada on 
zakaz prowadzenia 
pojazdów mechanicz
nych przez okres 18 
miesię,-"Y . 
M W miejscowości 
Radwanice nieznani 
prawcy skradli byka, 

którego wyprowadzili 
w pobliskie zarośła 

i tam dokonali jego 
uboju. Straty wynoszą 
1 tys. zł. 

Monika Szatkowska 

UrzqdGminyPoIkowic:ew5dslejw.sp6pmy 
zPowiatowym Urzędem Pracypodjął 

zdecydowanedzialaniazmierzajqcecJo 
oqraniaenia bezrobocia na lereniegminy 

ZWalczyć bezrobocie 
Andrzej Zięcina, Mirosław Garlicki 

Opracowano wstępny 

projekt programu zwal
czania bezrobocia. 
W okresie wakacyjnym na 
szeroką skalę podjęto 

działania realizujące wyty
czone zamierzenia Do 
wszystkich osób bezrobot
nych zarejestrowanych 
w PUPw Polkowicach (na 
dzień 14.04.2000) wysto
sowano łącznie 1960 an
kiet. Na ankiety odpowie
działy 632 osoby, 

Urząd Gminy Polkowice. 
Osoby te mogą liczyć na 
szeroko zakrojoną po
moc. Będą w pierwszej 
kolejności informowane o 
nowych inwestycjach na 
terenie gminy, kierowane 
na rozmowy kwalifikacyj
ne z potencjalnymi praco
dawcami, na kursy i szko
lenia podwyższające ich 
kwalifikacje niezbędne 

w przyszłej pracy. 
Jednocześnie inforrnu-

W>'bn ~lIfWl,II''''' (llIełno<:i p'mkdt) Ik:.t.,., ł1Cnohułń)di. Eh W)istl~icm. a ~k-m 

W tym: z wykształceniem jemy wszystkich bezro-
podstawowym - 99 osób, botnych Gminy Polkowi-
zawodowym - 262 osoby, ce, zainteresowanych do-
ze średnim - 257 osób łączeniem do bazy da-
i wyższym - 14 osób. Na tej nych osób bezrobofnych, 
podstawie utworzono i za- że mogą zwrócić się po 
rejestrowano bazę danych ankietę do U rzędu 
osób bezrobotnych, której Gminy _w Polkowicach, 
administratorem jest pokój 303. 

Klin na drodze 
Monika Szatkowska 

w ubiegłym tygodniu na 
terenie powiatu poIkowic-
kiego prowadzma była ak
(ja KUN n. Celem akcji 
było zapobieganie, ujaw
nianie i wyla}wanie spraw
ców przestępstw i wykro
czeń. - Sprawdzaliśmy 
również legalność pojaz
dów poruszających się po 
terenie powiatu - poinfor
mował Marek Rzęsista,:za
stępca Komendanta Po
wiatowego Policji w Polko
wicach. - Ogółem skontro
lowaliśmy 228 pojazdów, 
zatrzymaliśmy 22 dO\VOdy 
rejestracyjne. Ukaraliśmy 

36 osób mandatami i za
trzymaliśmy 7 osób poszu
kiwanych listami gończyrrri 

- stwierdza Komendant 
Rzęsista. Do akcji włączyła 
się również Komenda Po
wiatowa Państwowej Stra
ży Pożarnej. - Sprawdzaliś
my pojazdy, które przewo
ziły toksyClIle środki prze
mysłowe. W ciągu dwóch 
dni skontrolowano 32 po
'azdy ,,~ któ h J , ~\JU ryc 
w jednym pyzypadku wy
kryto nieprawidłowości w 
sprzęcie gaśniczym i wypo
sażeniu pojazdu - poinfor
mował Thmasz Sawicki, za
stępca Komendanta Po
wiatowego Państwowej 

Straży Pożarnej. lego typu 
akcje zasługują na uznanie, 
ponieważ pozwalają na wy
krycie wielu przestępstw. 

Puzzle 
z kart 

polkowice 

Tomasz Kwiekod lllatjeidzipocałej 
Polsce i odwiedza włodarzy miast. Ten 
niezwykły człowiek był także w Polko-

wicach. I to nie raz 

Daria Berezowska 

W sali wystawowej 
Zamku Książąt 

Głogowskich wysta
wiono ok. 19 kolekcji 
karl telefonicznych 
z Dolnego Śląska 
Pierwszą Głogowską 

Wy tawę Karl Telefo
nicznych zorganizo
wało koło kolekcjo
nerskie z Głogowa. 

WysLawa została ot
worzona 15 września, 

Tomcio 
wędrowniczek 
Anna Osadczuk 

a oglądać ją można 
było 9 dni. 

Tematyka kart była 

różnorodna. Pojawiły 

się puzzle, motyle, di
nozaury, gady, płazy, 

Disney i koń. CieszyŁa 
się ona dużym zainte
resowaniem. Jako je
dyny z Polkowic swoją 
kolekcję 23 zestawów 
znaków zodiaku z 19 
krajów, m.in. 
z Chin, Tajlandii, San 
Marino, wystawił 

Grzegorz Kardyś. Je-
go kolekcję możemy 

obejrzeć również na ł 
jego własnej stronie 
WWW. j 

- W drugim doiu 
wystawy odbyła się 

giełda kart telefonicz-

2.0"11 .. lUrki (na JtIf.) j .tnU'l\ pu.mi wydan)"'h. 
""ll<o<lll."h/(._, 

nych, na której można 
było je .kupić lub wy
mienić. Moja kolekcja 
wzbogaciła się o znaki 
zodiaku z Wielkiej 
Brytanii. Obecnie po
siadam 12 tysięcy kart 
z 162 państw. Moje 
największe tematycz
ne kolekcje to puzzle 
i wodospady - powie
dział nam Grzegorz 
Kardyś. 

li 

Po raz pierwszy do 
naszego miasta przyje
chał w 1994 roku. 
Z uśmiechem na twarzy 
wspominaj kierownicz
kę Polkowickiego OPS. 
- Pragnę pozdrowić pa
nią Basię Andrzejew
ską - mówił. Gdy był 

ostatnio żałowal, że pa-

- Ja nie jestem nacią
gaczem. Wszyscy, któ
rzy mnie znają dobrze 
o tym wiedzą. 

Nocuje w domach 
opieki społecznej, 
w centrach pomocy ro
dzinie. Stara się nie no
cować na dworcach, bo 
ma nieprzyjemne do

- Na 

mi 
12 moich kronik -
mówi. - Na dwor

śpią narko
bandyci, 

a ja taki nie jes
tem - zaznacza. 

Podczas każdej 
wizyty zbiera pod
pisy do kroniki, 
którą prowadzi 
od 1994 roku . Jest 

f tam wiele na-
zwisk. Podpisali 
się m.in. Witold 

Th ... l"" ""obo) , ...... .,. 1=<" Krochmal, Ry-
ni Basia była akurat na szard Kurek i Bogdan 
urlopie. - Szkoda, że Zdrojewski. Jest dum-
nie będę mógł się z nią ny z tego, że miał okaz-
zobaczyć, to bardzo do- ję jeść śniadanie z mar-
bra kobieta - zapew- szatkiem Janem Wasz-
niał. kiewiczem. Wędrówki 

Dwa lal temu był bo- to jego hobby, pomysł 
haterem programu na życie. Zawsze przyj-
Mariusza Szczygła "Na mowany jest przez wlo-
każdy temat". Często darzy miast jak specjal-
gości na łamach prasy, ny gość. Ma bardzo do-
o jego wędrówkach brą pamięć, wręcz kom-
tworzone są audycje puterową. Potrafi z gło-
radiowe. W świetle pra- wy recytować gdzie, 
wa Tomasz jest bezdo- w którym roku był 
mny, ale sam przekonu- i z nazwiska wymienić 
je, że ma dom. W sierp- gospodarzy miast. Lubi 
niu obchodził 30 uro- jeździć w Tatry, ale nie 
dziuy. Od drugiego [0- tylko ze względu na 
ku życia wychowywał piękne widoki. - Naj-
się w Domu Dziecka w sympatyczniejszym bur-
Elku. - Tam jest mój mistrzem jest pan 
dom - stwierdza. Teraz Bachleda - Curuś z Za 
jego domem jest Ośro- kopanego - wyznaje 
dek Pomocy Społecznej szczerze. 
w Śmiglu. Płynnie, bez zaJąknię-

Utrzymuje się z renty cia wymienia miasta, 
socjalnej oraz zasilku w których jeszcze nie 
pielęgnacyjnego, ouzy- był, a jest icb tylko pięć. 
muje również datki od - Nie byłem jeszcze 
osób, które oówiedza. w Zamościu, Lublinie, 
Nie prosi nikogo o pie- Siedlcach, CiecfianoWie 
niądze. Jest wdzięczny i w Elblągu - reG)'tuje. 
za każdą otrzymaną su- Kiedy powróci do Pol-
mę, ale zaznacza: kowic? Pewnie wio ną. 



Konkrety Polkowickie 

la kopanie trzeba płacić 

Ze STANISŁAWĄ BOCIAN, 
przedstawicielką Związku Miast Polskich, 

rozmawia Grzegorz Szczepaniak. 

• W parlamencie trwają 
prace nad znowelizowaniem 
ustawy"Prawo geologiczne i 
górnicze". Jak ocenia pani, 
jako przedstawicielka samo
rządu, przygotowywane pro
jekty? 

- Nowelizacja ustawy budzi 
w środowisku samorządo\\')'m 
uzasadnione zaniepokojenie. 

iepokój ten spowodowany 
jest przekonaniem, że oto po 
raz ko1ejny znaczna grupa sa
morząd6wlokalnychmoże być 
pozbawiona części dochodów 
z tytułu opłat eksploatacyjnych. 
Nowelizowana ustawa doty
czy wszystkich gmin, określo
nych mianem gmin górniczych, 
na terenie których wydobywa
ne są jakiekolwiek kopaliny. 
Gmina jest bowiem beneficjen
tem opIaty eksploat,)cyjnej. 
Trzeba jasno powiedzieć, że 
kwestia opłat eksploatacyjnych 
jest jednym znajtrudniejszych 
problemów do uregulowarua 
w nowelizowanym pru\.vie gt:!o
logicznym i górniczym. 

• Czym tak naprawdę jest 
opłata eksploatacyjna? 

- Jest ona daniną publicz
ną, traktowaną jako tzw. opła
ta za gospodarcze korzystanie 
ze środowiska. Jej funkcją jest 
wyrównanie uszczerbku w 
środowisku spowodowanego 
wydobywaniem kopali ny. 
Opł<lty te powinny być zatem 
ustalone i pobierane bez 
względu na to, czyją własność 
stanowi kopalina w złożu. 
Opiaty eksploatacyjne powin
ny bowiem stanowić rekom
pensatę dla środowiska za ko
rzystanie z jego walorów_ Ure
gulowanie dotyczące opłat eks
ploatacyjnych powinno objąć 
swym działaniem wszystkie 
podmioty prowadzące wydo
bywanie kopalin, bez możE
wości uwolnienia się od ich 
ponoszenia, jak się to zdarza 
w świetle dziś obowiązujących 
przepisów, 

• No właśnie, jakie do
kładnie uregulowania w tej 
chwili obowiązują? 

- Opłatę eksploatacyjną pa
noszą przedsiębiorcy wydoby
wający kopaliny_ Dotąd oplata 
eksploatacyjna naliczana była 
przez organ kO,ncesyjny (Mini
stra Ochrony Srodowiska) na 
podstawie danych - informacji 
przekazanych przez przedsię
biorcę. Opłatę określono w de
cyzji administracyjnej, biorąc za 
podstawę iloczyn wydobywa
nej kopaliny, ceny jej sprzeda
ży oraz ustalonej stawki pro
centowej, np, za węgiel kamien
ny 2 proc., Z,) rudę metali 3 proc. 
Tak ustalona oplata mogła zo
stać zróżnicowana przez zasto
sowanie obniżek, W' granicach 
do 50 proc. Przesłankami do 
udzielenia obniżek mogą być 
m.in. szczególnie niekorzystne 
warunki geologiczno-górnicze 
złoża, stosowanie proekologicz
nych systemów eksploatacji 
bądi szczególna troska o środo
wisko naturalne oraz racjonal
ne gospodarowanie złożem. 
Wpływy z tytułu wspomnia
nych opłat po dokonanych ob
niżkach w 60 proc. zasilają bu
dżet właściwej gminy, a w 40 
proc. N~rodowy Fundusz 
Ochrony Srodowiska i Gospo
darki Wodnej. Przedsiębiorcy 
wydobywający ten sam rodzaj 
kopaliny powinni ponosić opla
tę eksploatacyjną. z takiej samej 
wysokości za wydobytą jed
nostkę wagi czy miary. Wyma
ga tego art. 32 Konstytucji RP. 
Z kolei art. 217 Konstytucji 
przewiduje, że wprosI w usta
\ .... :ic powinien być określony obo
wiązek ponoszenia daniny pu
blicznej, a takie podmioty pod
legające mu, przedmioty obcią
żone daniną, zasady stosowa
nia ulg, umorzeń, zwolnień, a 
nadto stawki podatkowe. 

• A jak pani ocenia te ure
gulowania? 

- Obecne stawki procentowe 
dają gwarancję sprawiedliwego 
udziału zarówno dla gminy, jak 
i dla samego przedsiębiorcy gór
niczego. Stawka procentowa po
zwala na proporcjonalne wyli
czenie wielkości opłaty w zależ-

ności od rezultatów dzialalności 
wydobyv./czej. 

• Sk,!d więc pomysły, by 
zmienić Ustawę? 

- Zmiany zachodzące w 
górnict\".rie, prywatyzacja nie
których gałęzi, wymusza na 
przedsiębiorcach obniżenie 
kosztów produkcji. Jednak nie 
może się to odbyć kosztem 
opłat eksploatacyjnych na 
rzecz gminy i. FOSiGW. Przy
woływanie szczytnych haseł, 
jak sytuacja ekonomiczna fir
my, utrata miejsc pracy, 
zmniejszenie konkurencyjno
ści polskich przedsiębiorstw 
górniczych to metody, jakimi 
posługuje się potężne lobby 
górnicze wywierające wpływy 
i nacisk na rząd, w celu 
zmniejszenia danin publicz
nych, nie patrząc na rozwój 
danego regionu oraz na skutki 
zdegradowanego środowiska. 

• Na czym maj,! polegać 
zmiany w ustawie? 

- W projekcie znowelizowa
nej ustawy strona rządowa pro
ponuje, aby zmienić stawki pro
centowe opłat eksploatacyjnych 
na stawki kwotowe. 

• Co to oznacza w prakty
ce? 

- Środowiska górnicze płaci
lyby przez lata ujednoliconą 
stawkę niezależnie od uzyskanej 
ceny za tonę kopaliny. Stawka 
kwotowa byłaby raz do roku re
waloryzowana wskaźnikiem in
flacji przyjętym do 'rewaloryza
cji rent i emerytur. Ta metoda li· 
czenia opłaty pociągnie za sobą 
poważne konsekwencje ekono
miczne i ekologiczne wodniesie
niu do gmin górniczych. 

• A dokładnie jakie to będą 
konsekwencje? 

- Jeżeli chodzi o konsekwen
CJe ekonomiczne, to r.a podstawie 
dokonanych przez specjalistów 
obliczeń, biorąc za podstawy 
stawki kwotowe ustalone na baT
dzo niskim poziomie (z Jednego 
roku), gminy górnicze straciłyby 
okolo 38 proc. dochodów z tytu
łu opłat eksplo.ltacyjnych. Chcia
łabym tu jednak podkreślić, że 
obecny system nali..:zania opłat 
też nie jest idealny, gdyż za\oviera 
zbyt wiele elementów uznanio
wości, co powinno być zdecydo
wanie uproszczone. ie może 
być jednak tak, ze ministerstwo 
dąży do ułatw·ieni.:! sobie pracy, 
a koszty tego poniosą gminy gór
nicze i środowisko naturalne. 

• Kto na tych nowych roz~ 
wiązaniach może najwięcej 
stracić? 

-R>rsąwane pl7.eZMinister.m.vo 
Ochrony Srodowiska zniesienie ob
niżek w opiacie eksploatacyjnej dla 
kopalń jest niekorzystne zarówno 
dla samych gmin górniczych, jak i 
dla szeroko rozumianego środowi
ska naturalnego. Jeżeli kopalnia 
przynaliczaniu opłaty eksploatacyj
nej nie będzie premiowana zniżka
mi za dbaloSć o środowisko l1,)tu
ralne, to siłą rLCCZy przestanie się 
takim "drobiazgiem" przejmować. 
Tracić więc na tym będzie i gmina, i 
środowisko l1,)turalne. W ten oto 
paradoksalny sposób Ministerstwo 
odpowiedzialne za ochronę środo
wiska, samo przyczyni !>ię do jego 
degradacji. 

• Dziękuję za rozmowę. 

Skutki dla 

gminy względem 
GMINA KOPALNIA nowej propozycji 

rządowej 

I KW II KW 
1 2 15 16 

Pszów ~nna 
M i kołów Bielszowice 
Mikołów Bo/esławŚm 
Mszana Bo!ynia -27,89 
Piekary Brzeziny ZG -89,05 -96,42 
Gierałtowice Budryk -30,70 -16,44 
M i kołów Budryk -29,06 
Bytom Bytom / ZG -32,25 -47,78 
Piekary Bytom /I ZG -82,65 -86,92 
B~om Bytom 11 ZG -82,10 -86,92 
B~om Bytom 11/ ZG .. 94,18 -87,65 
Bytom Centrum -82,08 -74,61 
Rybnik Ch wało wice -1,82 -9,61 
Bojszowy Czeczott -60,93 -54,09 
Miedźna Czeczott -64,59 -35,55 
Czerwionka-L Dębieńsko 20,85 15,00 
Libiąź Janina 10,58 20,45 
R"ybnik Janko wice -15,74 -12,57 
Mszana Jas-Mos -64,00 -85,41 
Sosnowiec Kazimierz-J 
Katowice Kleofas -74,78 -73,02 
Chorzów K/eofas -16,06 -72,41 
Gierałtowice Knurów -7,76 -0,54 
Gierałtowice Makoszowy -4,58 -9,93 
M i kołów Makoszowy 
Mszana Marcel -13,46 -10,97 
Radlin Marcel -13,46 -10,97 
Katowice Murcki -12,61 -11,87 
Bieruń Piast -53,86 -59,02 
Piekary Piekary ZG -81,44 -104,74 
Pawłowice Pniówek -29,84 -36,89 
Pszów Rydułtowy -7,87 -9,03 
Gierałtowice Sośnica -12,94 -32,63 
Katowice Staszic \ -30,25 -16,02 
Czerwionka-L Szczygłowice -6,34 -16,66 
Katowice $/ąsk -69,55 -68,40 
Chorzów $/ąsk -65,22 -69,67 
Katowice Wesoła -61,32 -41,81 
Katowice Wieczorek -77,06 -60,00 

Katowice Wujek -92,14 -93,04 
Bieruń Ziemowit 

L~dziny Ziemowit -32,84 -32,19 
Mszana Zofiówka -34,32 -31,33 
Pawłowice Zofiówka -34,32 -31,33 

Strata gmin wchodzących w skład Związku Gmin Zagłębia Mie
dziowego po wprowadzeniu w życie nowelizowanej ustawy Prawo 
geologiczne i g6rrucze kształtowałaby się na poziomie 40 proc. No
welizowane Prawo geologiczne i górnicze przewiduje wprowadze
nie stawek kwotowych za wydobycie kopaliny, zamiast obowiązu
jących stawek procentowych. 

Kwota Kwota po Kwota straty Strąla budżclU 

planowana na wprowadzeniu gminZGZM 
role 2000 DowclPgg w 1%1 

GminyZGZM 370S3975 22336560 14717415 40 



Niepubliczna kuracja ZOZ-u 

For. WINCENTY KOŁODZIEJSi\1 

Dorota Purgal, dyrektorka legnickiego ZOZ-u. 

Do końca roku legniczanie po 
nownie będą musieli wybrać 

lekarza pierwszego kontaktu . 
Powodem tego jest uchwała 
Rady Miejskiej, zgodnie z którą 
1 stycznia przestanie istnieć Sa
modzielny Publiczny Zakład 
Opieki Zdrowotnej. 

ZOZ zastąpią cztery niepu
blicznezaklady opieki zdrowotnej. 

- Generalnie dla pacjentów 
nic się nie zmienia. Zmienia się 
tylko podmiot świadczą-
cy usługi. Sam 
proces likwi
dacji trwa już 
pół roku. Ma 
on na celu 
sprywatyzo
wanie usług 
medycznych. 
Innej możli
wości prywa
tyzacji nie ITh1. 

Na szczęście 
w przypadku 
leczn i ctwa 
otwartego, 
czyli podsta
wowej opieki 
zdrowotnej, 
jest dużo la-

t twiej. Dlatego 
un ikn iemy 
problemów, 
jakie ma dziś 
Szpital Chi
rurgiczny -
mówi Dorota 
Purgal, dyrek
torka ZOZ-u. 

Z począt
kiem następ
nego roku w 
Legnicy 

zostaną cztery przychodnie 
Lekarze pierwszego kontak

tu przyjmować będą w trzech: 
na ulicy Piekarskiej, Bieg\l1lowej 
i Tatrzańskiej . W przychodni na 
ulicy Chojnowskiej swoje prak
tyki nadal prowadzić będą leka
rze rodzinni. Tutaj nic się zmie
ni. Usługi sprywatyzowano rok 
temu. Wszyscy dentyści są Już 
na swoim. Sprywatyzowali się 
również prawie wszyscy gine
kolodzy. W pozostałych pla
cówkach funkcjonować będą 

spółki pracownicze. Każda z 
nich będzie samodzielnym nie
publicznym zakładem opieki 
zdrowotnej. Po rejestrncji spół
ek, Dolnośląska Regionalna 
Kasa Chorych rozpisze konkurs 
ofert, a potem podpisze z po
szczególnymi NZOZ umowy. 
Wszyscy dotychczasowi pa
cjenci ZOZ-u do końca roku 

muszą zło
żyć 

deklaracje o wyborze swojego 
lekarza pierwszego kontaktu. 
ZOZ przekaże je do wybranej 
przez pacjenta przychodni. 
Składanie deklaracji jest ko
nieczne nawet wtedy, gdy wy
bierzemy ponownie tego same
go lekarza. Wybór obowiązy
wać będzie z pierwszym dniem 
nowego roku. 

Samodzielne przychod nie 
będą dzierżawić budynki od mia
sta. Pozostanie w nich caly sprzęt 
medyczny. Spółki pracownicze 
odkupią go za symboliczne s\lmy 

Dyrektorka Dorota Purga l 
jest zdania, że likwidacja ZOZ
u jest jedynym 

wyjściem z trudnej sV1uacli 
w jakiej się znal zl. 

- Upadek ZOZ-u spowodo
wały warunki ekonomiczne 
oraz błędy w założeniach refor
my służby zdrowia. Lekarze 
pierwszego kontaktu coraz bar
dziej się urynkowiają. Taki jest 
po prostu naturalny kierunek 
rozwoju podstawowej opieki 
zdrowotnej - twierdzi dyrektor 
Dorota Purga!. 

Zobowiązania legnickiego 
ZOZ-u przejmie jego organ za
łożycielski, czyli gmina. Zadłu
żenie w połowie bieżącego roku 
przekroczyło 500 tys. zl. We
dług szacunków, na koniec roku 
może się ono zwiększyć nawet 
do 1,2 mln zł. Dorota Purgal jest 
zdania, że gdyby dofinansowa
nie z kasy chorych było wyższe, 
można by było nadal kontrak
tować podstawową opiekę 
zdrowotną za pośrednictwem 
ZOZ-u. Miałoby to być coś w 
rodzaju 

wentyla bezpieczeństwa 
Wiele wskazuje na to. że nie 

wszyscy pracownicy ZOZ-u po 
jego likwidacji znajdą pracę. 

- Do likwidacji przygotowa
liśmy się dużo wcześniej. Dlate
go JUż w ubiegłym roku zmniej
szyliśmy zatrudnienie Częśc 
pracowników przeszła na umo-

wy cywilno-prawne. Od lipca 
pielęgniarki środowisko-

we przeszły pod Ca
ritas. Tak, że sto 
osób ma zatrudnie
nie za pewnione. 
Zosta lo jeszcze 
dwieście pięćdzie
siąt etatów Czę'ć 
personelu na pew
no skorzysta z 
wcześniejszych 
uprawnień emery
talnych. Trudno mi 
powiedzieć, ile 
osób znajdzie pra
cę w no" ... ych spół
kach. Może będzie 
to połOWi! Reszti'l 
zostaniE: raczej bez 
pracy. Dotyczy to 
głównie admini
stracji i obsługi 
technicznej - mówi 
Dorota Purga!. 

Lekarze i pi -
lęgniarki liczą, ż 
przejście na wła
sny rachunek 
wyjdzie im na do
bre. Pielęgniarki 
ma ją za ra biać 
więcej niż do-

tychczasowe 600 - 700 złotych. 
Lekarze zaś nie będą musieli 
już dorabiać popołudniami w 
prywatnych gabinetach. Czy 
tak będzie? Wszystko zależy 
od stawki, jaką przychodnie 
wynegocjują w Dolnośląskiej 
Regionalnej Kasie Chorych. 
Obecnie na pacjenta kascl 
przekazuje średnio około 7 zło
tych miesięcznie. Jeżeli stawka 
ta zostanie utrzymana, oczeki
wania lekarzy zostaną w sfe
rze marzen. 

Paweł ]antura 

Konkrety Polkowickie 

Kasa na wózek 

o tym, że na chorowanie 
trzeba mieć dziś pieniądze, wie
dzą wszyscy. Dolnośląska Regio
nalna Kasa Chorych notuje spo
re straty. Według niektórych po
lityków, mogą na koniec tego 
roku wynieść nawet 200 mln zl. 
Na niskie stawki za usługi narze
kają szpitale, ZOZ-y j prywatne 
gabinety lekarskie. Kiepska sytu
acja finansowa kasy dotyka co
raz częściej pacjentów. Na szyb
kie i bezpłatne korzystanie z 
usług medycznych nie można li
czyć nawet w przypadkach ka
lectwa. Poważnym problemem 
pozostaje zakup wózka inwa
lidzkiego, dzięki któremu chory 
może w miarę normalnie funk
cjonować. 

- Mojej matce amputowano 
nogę. Gdy zwróciliśmy do się do 
kasy chorych, usłyszeliśmy, że w 
tej chwili zrefundowanie zakupu 
wózka jest niemożliwe. Kazano 
złożyć podanie i czekać. Jak dłu
go? Pół roku, może rok. To skan
dal! Nie każdego przecież stać, by 
od ręki wyłożyć grube tysiące -
żali się nasza czytelniczka. 

Wózek inwalidzki kosztuje 
dziś średnio 2 tys. zl Z zakupem 
takiego sprzętu nie ma więk
szych problemów. Jeden z le
gnickich sklepów ze sprzętem 
ortopedycznym oferuje wiele ro
dzajów wózków. Za dopłatą, na 
specjalne zamówienie sprzęt jest 
dostosowywany do rodzaju 
schorzenia pacjenta. Koszty 
wzrastają wtedy nawet o kilka
set złotych. 

Dolr.ośląska Regionalna 
Kasa Chorych takie usługi refun
duje, jednak tak jak na inne usłu-

gi medyczne, pieniędzy Jest jak 
na lekarstwo. 

- Rzeczywiście, jeśli chodzi o 
refundowanie zakupu wózków 
inwalidzkich, sytuacja nie wy
gląda najłepiej. Obecnie realizu
jemy wnioski złożone przed ro
kiem. Dotyczy to osób dorosłych. 
W przypadku dzieci i młodzie
ży - okres oczekiwania taramy 
się maksymalnie skracać. Prze
ważnie trwa to pół roku. Vf tym 
roku na całym Dolnym Sląsku 
zwróciliśmy pieniądze za cztery
sta wózków. W kolejce czeka 
jeszcze osiemset osób. PacjenCl 
mogą liczyć na refundaCję w 
wysokości od 600 do 1800 zło
tych. Uważam, że jest to spora 
pomoc. Niestety, na długi okres 
oczekiwania nic nie możemy 
poradzić. Wynika to z ograni
czonych środków finansowych. 
Mogę tylko powiedzieć, że w 
przyszłym roku powinna zwięk
szyć się pula pieniędzy na ten cet 
przez co czas oczekiwania skró
ci się - mówi Ewa Cieciorko, 
rzecznik DRKCh. 

Oczekujący w kolejce muszą 
więc uzbroić się w cierpliwość. 
Nawet jeśli ktoś ma potrzebną 
kwotę na wózek i zakupi go na 
własną rękę, nie może liczyć na 
refundację. Nalezy złożyć wnio
sek do kasy i swoje odczekać. 
DRKCh argumentuje to w nastę
pujący sposób. 

- Byłoby to dzielenie pacjen
tów na lepszych i gorszych, bied
niejszych i zamożniejszych. Jeśli 
ktoś kupuje wózek poza kolejką, 
to znaczy, że go na to stać - tłu
maczy Ewa Cieciorko. 

(Pil 

Wesprzyj Radka! 
Otrzymałem dofinansowanie z PFRON-u z Wrocławia na za

kup wózka o napędzie elektrycznym. Ze względu na mój cztero
kończynowy niędowład ciała z przewagą lewej strony, nie poru
szam się samodzielnie. Zatem wózek elektryczny jest mi niezbęd
ny do samodzielnego poruszania się w ciągu dnia. Cena wózka 
to 18.650 zł. Muszę ponieść koszty w wysokośd 10 proc. ceny 
tego urządzenia, czyli 1.865 zł, aby go otrzymać. Nie dysponuję 
tllką kwotą· Zatem proszę wszystkich ludzi dobrej wob, którzy 
zechcą mnie wesprzeć finansowo, o wpłacenie h'ot na konto 
Fundacji na rzecz Dzieci Zagłębia Miedziowego, hasło "Dla Rad
ka" BZ o/Legnica nr konta 11201261-13361-137-3210. Termin na 
zebranie funduszy jest krótki - do 1 października 2000 r. 

Serdecznie dziękuję wszystkim, którzy zechcą mnie wc'przeć 
finansowo. 

. Radoshlw Kołodziej z Legnicy 



Powiat, ZGZM, LSSE 

FORUM 
W dniach 14 - 15 

września br. w sali Sej
mu Śląskiego w Kato
wicach odbywalo się I 
Śląskie Forum Systemu 
Informacji Geograficz
nej. 
Województwo Dol

nośląskie reprezento
wał Ośrodek Doku
mentacji Geodezyjnej 
i Kartograficznej Po
wiatu Polkowickiego 
i Wydział Zarządzania 
Kryzysowego Starostwa 
Powiatowego w Polko
wicach. Dyrektorzy 
tych instytucji Sławomir 
Lewandowski i Bernard 
Nowak przedstawili re
ferat dotyczący roli Pol
kowickiego Ośrodka 
Dokumentacji Geode
zyjnej i Kartograficznej 
w zapewnieniu tenni
nowej informacji w wa- j 
runkach szczególnego i 
zagrożenia kryzysowe- ~ 
go. Przedstawiono 
w nim współpracę po
między Zakładem Hyd
rotechnicznym w Rud-
nej i Starostwem Po
wiatowym w Polkowi
cach. Jest ona związana 
z działaniami w warun
kach zagrożenia ze 
strony zbiornika "Że
lazny Most". Program 
współpracy zakładów 
przemysłowych z jed
nostkami amorządo

wymi został uznany za 
wzorcowy. 
Agnieszka Mika 

- Nasze miasto jest ładne, ale na 
niektórych osiedlach można połamat 
nogi na chodnikach - skarży się pani W. 

Niebezpieczne 
chodniki 
Wioleta Kośmider, Monika Szatkowska 

Na ulicy Legnickiej 
od miesiąca straszy 
przechodzących tam 
ludzi wielka dziura. 
J e t to pozostało' ć 

po przeprowadza-

nych tam w ostatnim 
czasie pracach re
montowych. To bar
dzo niebezpieczne 
miejsce, ponieważ 

czono? Ostrzegamy 
też ludzi lubiących 

skracać drogę, bo
wiem w nocy można 
złamać sobie nogę 
lub powybijać zęby. 

Spacerując po mieś
cie możemy natknąć 
się na chodniki będą
ce w złym tanie. Są 
one utrudnieniem nie 

I 

,_ ...... --. 

tylko dla 
pań na wy-
sokich ob
casach, ale 
lakże dla 
ludzi 
z dziecię-

ROZRYSUJĄ j f . 
Mapkę turystyczną za- ~ "--" __ _ 

cymi wóz
kami. Nie 
tylko zpe
cą one na
sze mias
to, ale tak-

• .:'1 że mogą 

mierza wydać Powiat 
Polkowicki. Będą na 
niej rozrysowane 
wszy -tkie drogi rowero
we, dla pieszych oraz 
konne znajdujące się na 
terenie powiatu. 
Prace nad opracowa

niem mapki już się roz
poczęły. Będą na niej 
zaznaczone drogi (tak
że planowane), obiekty 
hi. toryczne, zabytkowe 
oraz sakralne, w taki 
sposób, by każdy turys
ta mógł tam łatwo tra
fić. Na mapce nie za
braknie oczywiście in
formacji o największej 
atrakcji turystycznej na
szego regionu, czyli 
Parku Krajobrazowym 
w Przemkowie. 
Anna Osadczuk 

dziura jest zaraz przy 
chodniku. Stanowi 
ona zagrożenie dla 
biegających dzieci. 
Czy musi się wyda
rzyć tragedia, aby 
wgłębienie zasypano 
lub choćby zabezpie-

"'''''''''''''''' "'''7'''' być przy-
czyną niebezpiecz-
nych wypadków. 
Zbliża się zima. Śnieg 
i mróz mogą spotęgo
wać zagrożenie, dla
tego warto byłoby wy
remontować chodniki 
przed śniegami. 

WYRAZY GU;;BOKIEGO ŻALU 
I WSPÓŁCZUCIA 

z powodu $mierci ojca 

panu Januszowi 
Kalince 

składają 

radni Powiatu Polkowickiego, zarząd 
oraz pracownicy Starostwa. 

.7 
Andrzej KulczyckiJ radny SLD ufundował do końca roku 
szkolnego obiady dla czterech uczniów z polkowickiej 

Szkoły Podstawowej nr 2 

Obiadowa pOdwyżka 
Adrianna Jakubowska 

A w zystko za prawą "ustawy ko
minowej" Na ostatniej nadzwyczajnej 
se ji Rady Miasta debatowano nad 
zmianą wy 'oko ci diet radnych, by 
były zgodne z tą regulacją. U Lawa 
zo ta~a przyjęta przez Sejm w odpo
wiedzi na społeczną krytykę zbyt wy
sokich zarobków w samorządach 
W niektórych przypadkach jej wpro
wadzenie może oznaczać podwyżki 
dla niżej uposażonych samorządow
ców. 

lak właśnie było w przypadku rad-

nego Kulczyckiego, który dodatkowe 
dochody przeznaczył na dożywienie 
uczniów "dwójki". Pozo tali cztonko
wie Rady dyskutowali na temat 
ewentualnego przeznaczenia przy
znanej im podwyżki. Ustawa konU
nowa dotknęła za to przewodniczące
go Rady, jego zastępcę i szefów ko
misji - będą teraz zarabiać mniej. 

- Pozostaje mieć nadzieję, że inni 
radni w równie pożyteczny sposób 
wykorzystają swoje powiększone do
chody - powiedział radny KuJczycki 

Jakie są atuty Powiatu Polkowickiego? Spadająca 
przestępczo$ć, złoża rudy miedzi i odpowiednio dobrany 

skład polityczny Rady Powiatu 

Idealny powiat 
Anna O adczuk 

Na takie właśnie atuty wskazali 
ucze tnicy warsztatów, dotyczą
cych strategij rozwoju powiatu pol
kowickiego. Trwały one przez dwa 
dni. Metodologia pracy podobna 
była do zastosowanej podczas nie
dawnych warsztatów gminnych. -
Rozwiązania jednak są całkowicie 
odmienne - powiedział nam dr 
Andrzej Sztando, prowadzący 
zajęcia. 

Przedstawione wizje były nato
miast bardzo realne. Powiat wolny 
od bezrobocia, z całodobową opie
ką zdrowotną, wspólna polityka 

gospodarki odpadami - to tylko 
niektóre z nich. 

W zajęciach uczestniczyli nic tyl
ko przedstawiciele I jednostek 
i urzędów powiatowych, ale także 
włodarze wszystkich gmin podleg
łych powiatowi. - Chodzi o to, by 
oni także czynnie włączyli się do 
opracowywania strategii swoich 
gmin - powiedział Marek 1Iamś, 
starosta polkowicki. 

Andrzej Sztando, oprócz strategii 
gminy i powiatu, zajmuje się także 
opracowywanjem strategii DoJne
go Ślą ka. 

WYRAZY Gł.1;;Bo.KIEGO WSPÓŁCZUCIA 

Z powodu $mierci długoletniego pracownika Urzędu 
Gminy Polkowice 

Jana Walaszczyka 
sklada Zarząd oraz pracownicy Urzędu Gminy Polkowice 

WYRAZY Gł.1:;BOKIEGO WSPÓŁCZUCIA 

Z powodu ~mjerci długoletniego pracownika Urzędu Gmi
ny Polko wice 

Jana Walaszczyka 
składa redakcja Gazety Polkowickiej 
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C:zternakieorqanizacji mIodzieżowych 
wzięło udziaIwOt}6lnof:KJlskim konkursie 
na najlepiejfunkcjonujqcąmlodzieżówkę 

Pierwsi we wszystkim 
Anna Osadczuk 

Nie było łatwo wygrać, 
ponieważ do konkursu 
zgłosila się m.in. rada z 
KQSl.alina jedna z naj
aktywniejszych w 1craju. 
A jednak się udało. Pol
kowicka Młodzieżowa 

Rada Miejska zajęła 

pierwsze miejsce w kon
kursie. Polkowiczanie 
pierwszą nagrodę ouL)'
mali za podejmowanie 

działań na rzecz popra
wy bezpieczeństwa w 
gminie, przeciwdziaJa
nie patologiom wśród 
młodzieży, organizowa
nie akcji na rzecz niepel
nosprawnych oraz za 
propagowanie pozytyw-

t_J'Il! 

Sejm. Miała ona na celu 
wdrożenie młodych lu
dzi w struktury samorzą
dowe, aby liderzy tych 
grup mieli szansę się 

rozwijać, a w przyszłości 
stanowili dobrze przygo
towane kadry samorzą
dowe. 

Na terenie całej Polski 
dziala około 80 tego ty
pu organizacji. 1 mimo 

dziesięcioletniej historii 
w dalszym ciągu nie ma
ją ureguJowago statusu 
prawnego - Ubolewamy 
z tego powodu - mówi 
Krzysztof Kaczanow~ki, 
jeden z młodzieżowych 
liderów - Myślę jednak 

że to się ruecllu-
gozrnieni. 

lO /(pfrJJł" ..... /ttIlflFłlJfw.w.'.l4<--' 
!łf~""~:)I",,,. '1~Jf) 

Przedstawi
ciele młodzie
żówek zgłosili 

swoje żale do 
posła Wrony. 
Przyznał on na 
konferencji, że 
zostal opraco
wany i wstęp
nie przyjęty, 

przez podko
misję sejmową 
ds. formy sa
morządów te
rytorialnych i 
administracyj

I(. 

!Mfot{ziei.owej lJ{~y !Mitjs~ 
w<Po~ic4C1i 

nych postaw i zachowań 
młodzieży. Dyplom po
lkowiczanom wręczał 
m.in. Maciej Ptażyński, 
marszałek Sejmu. 
Rozwiązanie konkur

sunastąpiło 19wrzcśnia, 
na konferencji zorgani
zowanej z okazji 10 
rocznicy powstania 
pierwszej Młodzieżowej 
Rady Miejskiej. Organi
zacja ta powstała w Czę
stochowie z inicjatywy 
Thdeusza Wrony, ów
czesnego prezydenta 
miasta, obecnie posła na 

nych, projekt dotyczą
cy rozwiązania tego 
problemu. Poseł za
proponował mianowi
cie, by samorządy mia
ły prawo do tworzenia 
jednostek im podle
głych. Ich zadaniem 
byłoby promowanie 
samorządów na ze
wnątrz. Organizacje te 
nie nazywałyby się jak 
dotąd młodzieżowymi, 
jednak byłaby to szan
sa dla młodych i ak
tywnych ludzi, by dzia
łać zgodnie z prawem. 

Tekst i zdjęcia: 
Robert Biały 

"Święto Miodu Przem
ków 2000" za nami. Czy 
było udane? Imprezę or
ganizowano po raz 
pielWSZ)'. I jak na debiut 
była udana, choć nie oby
ło się bez małych wpa
dek. Ale jak to mówią-

pierwsze koty za płoty, i 
w przysz1ym roku powin
no być jeszcze lepiej. 

Sobota, 23 września, 
godzina 10 

Przemkowski park 
miejski powoli się za
pełnia. Pszczelarze 
otwierają swoje sto-

iska. Mieszkańcy 
Przemk:owa mają oka
zję kupić Ci posmako-

Po prost 
wać) miodu. Wszyst
kie produkowane w 
Polsce gatunki tego 
słodkiego przysmaku 
są tutaj. Nie zabrakło 
też najbardziej poszu
kiwanych, miodu spa
dziowego i WTzosowe

go. Uczest
nikom przy
grywa Dzie
cięco - Mło
dzieżowa 

Orkiestra 
ta pod 

dyrekcją 

Andrzeja 
Ku.rylasa. 

Godzina 
11 

Przy sto
s k a c h 

jak 
w ulu. - To 
świetna im
preza- mówi 

Konstanty Wiśniew

ski, pszczelarz z Lubi
na. - Często przywożę 
swoje ule w rejon 
Przemkowa. I muszę 
przyznać, że klimat dla 
pszczelarstwa jest tu
taj wyśmienity. Poma
ga nam tutaj wielu lu-

dzi, np. leśnicy, którzy 
mówią, że pszczoła 

wyszła z lasu i do tego 

lasu musi wrócić. 
Krótko po godzinie 

jedenastej, burmistrz 
Przemkowa Czesław 

Sawa uroczy~cic 

otwiera "Święto Mio
du" 

Godzina 12 
Na scenie pojawia 

się ze 6ł "Mozaika". 
Po występie następuje 
ogłosz e wynikó 
konkur na wzorową 
pasiekę Dol~ego Ślą-

ska. Laureatami 
dwóch pierwszych na
gród są: Stanisław Re
kut z Krępy i Aleksan-

. der Barczyk z Polanicy 
Zdrój. W konkursie 
na najladniejsze logo 

miodek 
Towarzystwa Wspiera
nia Pszczelarstwa w 
Przemkowskim Parku 
Krajobrazowym, zwy-

cięża 

ruewicz z Przemkowa. 
Z rozmów z zaproszo

nymi gośćmi mO'Żna wy
ciągnąć wniosek, Że 
"Święto Miodu" ma 
przed sobą przyszłość.
Obecność wicewojewody 
i posłów na Sejm RP, do
bl7.e rokuje tej imprezie-

stwierdził starosta polko
wicki, Marek 1łamś. 

Godzina '13 
Dzieci rywalizują w 

konkursie o tematyce 
pszczelarskiej. - Bar
dzo fajnie było, dosta-

lem ciekawe nagrody -
ocenia ośmioletni 

Miecio, uczestnik kon
kursu. - Na święcie 

można spróbować też 

miodu. Ja lubię miód, 
ale ... tylko z chlebem-

rzyznaje mały prze-

mkowianin. 
Na kiermaszu moma 

zauważyć pewną rywali
zację, wśród producen
tów spa.ętu dla ~
rz:y. Na jednym ze toisk 
zachwalane są ule drew-

niane rodem z Bolko
wa. Kilka metrów da
lej swoje "domy dla 
pszczół" reklamuje 
producent z okolic 
Andrychowa. Jest to 
dość dziwna rywaliza
cja, gdyż obie firmy 
przy okazji ... współpra
cują między sobą. 

Godzina 15 
Na święcie zabrakło 

miodu! Na szczęście 
tylko pitnego. Innego 
jest nadal pod do tat
kiem. Zresztą nie tyl
ko miód można do
stać. Są także wyroby z 
wosku pszczelego pył
ku a nawet leki oparte 
na tych produktach. 
Nie tety zaplanowany 1 

turniej rodzinny zosta-
je odwolany. Zabrakło 
po prostu chętnych. 

Godzina 18 
Telewizja Wrocław 

bierze sprawy w swoje 
ręce. Relacjonuje 
przemkowskie święto 
w dwóch bezpośred
nich wejściach na lin
tenę. Wysepka na par-

kowym stawie jest 
miejscem wywiadów z 
pszczelarzami. Godzi
na 22- "Święto Miodu 
Przemków 2000", po
woli przechodzi do bi
storu. Kolejne za rok. 

Grupa Republika to jedna z legend 
polskiego rocka 

Republika w Polkowicach 

Daria Berezowska 

Wielką popularność 
zdobyli w pierwszej 
połowie lat osiemdzie
siątych. Potem zespól 
się rozpadł, by powró
cić na scenę już w 
ostatniej dekadzie na
szego stulecia. Pod
czas Dni Polkowic Re
publika zagrała znako
mity koncert. Jej lider, 

Grzegorz Ciecbowski, 
chętnie odpowiedział 

na pytania Gp. 
Grzegorz Ciechow

ski pisze teksty, śpie
wa, gra i komponuje. 

tam siebie czy uda mi 
się zrobić coś, co spo
woduje, że te następne 
moje wcielenia będą 

mi odpowiada1y, mi to 
znaczy również moim 
najbliższym rodzinie j 

przyjaciolom. 
- Czy to prawda, że 

teledysk do piosenki 
Mamona był waszym 

najdroiszym klipem? 
- W pewnym ensie 

lak. Do jego produkcji 
wykorzystaliśmy 16 
mln. Dolarów, oczywi
ście i'alszywycb. 

Kiedy 

- Już pra
cujemy nad 
nową plyttJ. 
Jesteśmy w 

.'---7.;~~,,",7.'ll=~,,",,, stanie tak 
dlugo się nią 

Ma swoje własne stu
dio nagraniowe. Zna
ny jest jako wokalista 
Republiki, obywatel 
GC, Grzegorz z Cie
chowa a także... Ewa 
Omernik. 

- Który z tak wielu 
okresów twórczości 
wspomina pan najmi
lej i uważa za najlep
szy'! 

- Nie jestem w stanie 
wybrać tego najlepsze
go. Jestem po prostu 
dzieckiem szczęścia, 
robię w życiu rzeczy, 
które kocham. Moje 
kolejne plyty są mo
imi, w pewien sposób, 
zaszyfrowanymi pa
miętnikami. Bez żad
nego w. tydu wracam 
do najstarszych cza
sów mojej twórczości, 
tycb sprzed dziesięciu 
Jat. Z obawą patrzę 

tylko w przyszlość j py-

zajmować, aż stwierdzi
my, że material jest ~
tarczająco dobry, by 

sfinalizować tę pracę w 
profesjonalnym studiu. 
Myślę, że wszystko ra
zem zajmie nam okolo 
pól roku, ale równole
gle zajmujemy się jesz
cze wieloma innymi 

rzeczamj. Skończylem 

~aśnie produkować 

pJyrę Kasi Groniec, jed
nocześnie robię muzykę 

do filmu " Wiedźmin <t. 

- Dziękuję za roz
mowę· 

KINO 
Polkowice: 
.,60 ekund" 
Od 28 września do 
października godz. 
18.00 
"Zielona mila" 
1 października godz. 
20030 
"Król sokołów" 
5-6 paździt:rnika godz. 
8.15,10.15,12.15 

KABARETY 
Polkowice: 
Wieczór kabaretowo -
muzyczny 
Alaszy Awdiejewa 
29 wrześn ia godz. 
19.00, DK 

WYSTAWY 
Polkowice: 
Fotogralicznn 
Od 11 wrzcśnia do 10 
października 

Wystawa zdjęć Mariana 
Kacprzykowskiego 
"Polkowice - dawniej i 
dziś" w hallu D K 
Od 29 września do 7 
paźd,lierni ka 
.. Dni Polkowic" w Sta
rostwie 
"PoJkowicki kwietnik': 
w Bibliotece 
"Niedziela w Parku" w 
Spółdzielni 

TURNIEJE, 
FESTYNY 
Polkowice: 
"Ślizg Press" 
29 września godz. 17, 
Aquapark 
Uroczyste otwarcie 
sklepu "Miedziak" w 
programie gry, zaba
wy, turnieje, konkur
sy, występ zespołu 
muzycznego Va 
Bank, pokaz judo. 
30 września rozpo
częcie o godz. 10.30, 
plac obok sklepu 
"Miedziak" . 
Nowa Kuźnia 
Dzień pieczonego 
ziemniaka. 1 paź
dziernika godz. 
14:00, park 
Konkursy, gry, zaba
wy 
"Bajkowe obrazki" 
dla dzieci od 6 do 13 
lat 
29 września godz. 
15.00, DK 
"Gdzie ja je tern" dla 
dzieci od 6 do 13 lat 
6 października godz. 
15.00. DK 
Ponadto w każdym 
o'rodku k'ult1Jry od
bywa się szereg róż
norodnych zabaw, 
gier i konkursów dla 
dzieci, młodzieży 

dorosłych. 
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Mikser 

Zarząd Gminy Polkowice ogłasza przetarg ustny nieogra"';czony na sprzedaż nierucho;;;c;k; 1 
gruntowych, położonych w Polko wicach - obręb 2. 

Przetarg odbędzie się w dniu 1O.10.2OO>r. o godz.lO.00 w Urzędzie Gminy Polkowice ul. .Rynek 1 (sala konfereD~na). W 
przetargu mogą uczestniczyć osoby prawne i fizyczne, jeżeli wpłacą wadium w wysokOŚCI 10% ceny wywoła~CleJ na ko~
to Urzędu Gminy Polkowice Nr 1120 1304-260-139-3~ w Banku ~chodnim ~~ ~ra ~ PolkoWlcach. Thnnm 
wpłacenia wadium upływa w dniu 06.10.2000 r. Wpłata Jednego wadium upowaz1lla do WZIęcIa udziału w przetargu na za
kup jednej działki. Na dowodzie wpłaty należy podać numer geodezyjny działki. 
Wpłaoone wadium zostanie: 
* zaliczone na poczet ceny nabycia.nieruchomości, jeżeli osoba wpłacająca wadium wygra przetarg, 
* zwrócone po przetargu, jeżeli osoba wpłacająca wadium nie wygra przetargu. . . 
'" ulegnie przepadkowi, jeżeli osoba, która wygra przetarg nie stawi do kancelarii notarialnej w oZIlaczonym termmle w ce
lu zawarcia umowy notuialnej. 

• Minimalna wartość postąpienia wynosi 250,00 zł. .. 
Cenę nabycia pomniejszoną () wpłaoone wadium należy wpłacić.~ ,k~~to Ur::ędu ~y PolkOWlce 'f':Tr 1~201304-260-
139-3<XX)fl Bank Zachodni SA Ekspozytura w POlkOWlcach., naJI.,oZIlle] w dniu za~a umowy no~~eJ. , . 
Nabywca zobowiązany jest do rozpoczęcia budowy w okresie 1 roku od daty zaw.u:cra umowy n0tat;ialne], a zak~nczeru~ 
w tenninie 3 lat od daty zawarcia umowy notaIialnej przeniesienia prawa własnOŚCI. W przypadku 1lledo~a temu
nu zabudowy naliczone zostaną katy umowne w wysokości 20.(0) zł za każdy rok zwłoki j Nabywca dobrowolnie pod?a 
się z tego powodu egzekucji Za zakoń~nie budowy ro~e ~~ stan surowy ~ęty z wykonaną d~lową el~aCJą. 1 
Przetarg uznaje się za zakończony wynikiem negatywnym, Jezeli zaden z uarestnikow przetargu ~ego me zaofe~Je po
stąpienia ponad cenę wywoławczą. Koszty zawarcia umowy notarialnej oraz koszty sądowe ponosJ strona NabywająCa 
Bl.iiszych informacji udziela Wydział Geodezji j Gospodarki Nieruchomościami -P-« ul.Rynek 1 
p. 106, 108, 109, tel. 847-41-84 wew. od Ul do 114. 
Zarząd Gminy Polkowice zastrzega sobie prawo unieważnienia przetargu bez podania przyczyny. 
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JAKIE TO MIEJSCE? 
Na ~cięzOOw jak zwykle czekają nagrody. Odpowie

dzi prOSImy przysyłać na kartkach pocztowych na adres 
redakcji. 
Rozwiązanie konkursu z poprzedniego numeru: 
KS Górnik silownia przy Ul. Legnickiej. 
Z~ciężczyniąjestAIma Binczarowska A 

z Polkowic ~UA 

Sponsorem nagrody jest 

Miód 

PARK .... .-...... ;;e--"~ ----POlKOWICII 5.A. 

c .... 
ftlJ~'Ołnwc:tlł 

:0.790.00 

20.863,0& 

!O.'7f):2.oo 

22.5U.oo 

Pol,*,"" 
lłirnłchu"'Ńd KW 

PoIkow"" 
obręb l 17470 
Osletlk SW1:lca 
PoI"","lce 
obręb Z 17470 
OtJ,edleS_ -.... ~b2 17470 
OsJedleS_. 

PoI_ 
obręh 2 17470 
O.lo:dle SIW'Jct 

w tym ~uwkookmsie ''Śnred.l 
to~"~futografiaMag

daleny Wctjd:m -~zPolko.vi:: 

Nagroda do odebrania w redakcji. 
A my czekamy na następne zdj\Cia 

Sponsorem nagrody jest POKSiR 

Pisaliśmy już o właściwościach leczniczych miodu na na z organizm.. Nie wszyscy jednak wiedzą, że 
miód wykorzystywany w kosmetyce, daje również wspaniale efekty. 

Miód zapobiega infekcjom 
Prawdziwy miód zawiera oprócz wartościowych witamin, także enzym o działaniu przeciwzapalnym 

(inhibina). Oklatly z miodu przyspieszają gajenie ran i zapobiegają ich ropieniu, dlatego zaleca się 
stosowanie ich przy trądziku i zanieczyszczeniach skóry. Nie zaszkodzi też dodać parę kropli miodu 
do maseczki albo kremu na noc. Uwaga! Kwas mrówkowy, występujący w miodzie, może wywołać na 
wrażliwej skórze zaczerwienienie, które dość zybko ustępuje. 

Maseczka z miodu i twarogu 
Maseczka ta ujędrnia i wygladza cerę, nadaje jej też różowy odcień: 1 łyżkę miodu rozpuścić w 2 

łyźkach ciepłej wody i zmieszaj z chudym twarożkiem (pół opakowania). Nałóż grubą warstwę papki 
na twarz, zyję i dekolt. Po 20 minutach zeskrob papkę łyżką, a zaschnięte resztki zmyj letnią wodą. 

Miód do kąpieli 
Jeśli dodasz do wody w kąpieli jedną albo dwie łyżki miodu, twoja skóra nabierze miękkości, a tak

że natłuści się. Dzięki temu po kąpieli nie będziesz musiała smarować ciała kremem. 
Adrianna Jakubowska 
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HoroskOp 
BARAN 

Jesień, przeziębienia, grypy, coraz krótsze dni a Ba
ranki skaczą z radości jak. .. baranki. Cóż, miłoŚĆ. Na 
horyzoncie zbierają się jednak czarne chmmy. Uwa
żajcie na fałszywych przyjaciół. 

BYK 
Dostaniecie ciekawą infonnację albo propozycję. 

Wprawdzie dotyczyć będzie dalekiej przyszłości, ale 
dobrze zanotujcie ją w swoim kalendarzu. 

BLIŹNIĘTA 

Kiedy słońce świeci coraz krócej Bliźnięta nerwowo 
rozglądają się za kimś, do kogo można się przytulić. 
Chętnych nie brakuje, ale w tym roku gwiazdy jakoś 
nie chcą sprzyjać ludziom urodzonym pod tym zna
kiem, może się więc okazać. że nie dostrzeżecie tego 
kogoś do przytulenia 

RAK 

Nie ma nic gorszego, niż bezczynne siedzenie w do
mu. Raki, które źle znoszą jesień nie będą miały ocho
ty na jakieś wojaże, a tym, którym jesjeń nie przeszka
dza, zabraknie na wycieczki czasu. 

LEW 

Lwy zdecydowanie powinny pójść na całość. To jest 
Wasz czas. Możecie poprawić swój los, sprawić, że 
owoce dzisiejszych decyzji zbierać będzie jeszcze dłu
gie lata. 

PANNA 

Zaganiane Panny powinny trochę odsapnąć, albo 
przynajmniej zdecydowanie urozmaicić swój tydzień. 
Inaczej będą się czuć coraz bardziej zmęczone. A pa
za tym ktoś czeka na zaproszenie. 

WAGA 

Wagi są wyjątkowo towarzyskie i fatalnie się czują, 
jeśli nie przebywają stale między ludźmi Proponujemy 
zorganizować spotkanie z dawno nie widzianymi przy
jaciółmi. 

SKORPION 

Bardzo przydałoby się Wam trochę ruchu. Za ok
nem, zwłaszcza wieczorami i rankami, za ciepło nie 
jest, ale spróbujcie się zmobilizować choćby do space
ru. 

STRZELEC 

Dobry nastrój nie powinien teraz ustępować. Wy
myślcie coś na długie jesienne wieczory i lepiej, żeby to 
nie były robótki na drutach lub klejenie modeli. 

KOZIOROŻEC 
We wtorek bardzo panujcie nad nerwami. Możecie 

bowiem w ten dzień wybuchnąć bez powodu, ale zde
cydowanie nie powinniście. Nie we wtorek 

WODNIK 

Wodniki mają szansę na wielkie i piękne uczucie. 
Niech nie przeliczają co się, opłaca" a co nie, tylko 
niech rzucą się w wir namiętności. Na następną taką 
okazję trzeba będzie poczekać j to długo. 

RYBY 
Nie możecie się dodzwonić do przyjaciół? Zmienili 

nwner i nie podali nowego? No właśnie. 1łzeba było 
o nich lepiej dbać. 



Konkrety Polkowickie 

Dawnych giełd płyl czar 
Pozwolę sobie przypomnieć 

czasy, kiedy płyty były dobrem defi
cytowym i bardzo kosztownym. Oczywi
ście tylko płyty z Zachodu. 

We wczesnych latach 70., nie wspo
minając już o 60., kupno w Legnicy płyty 
z zachodnią muzyką graniczyło z cudem. 

Na szczęście, miłościwie nam 
panujący sekretarz Gierek 
otworzył granice szerzej niż 
jego poprzednicy i rzeka płyt 
niedostępnych w państwo
wych sklepach zaczęla pły
nąć do Polski coraz szer
szym strumieniem. W 
drugiej poJowie lat 70. 
chyba w każdym wiel
kim mieście Polski ist
niała mniej czy bar
dziej oficjalnie dzia
łająca 

giełda płyt 
We Wrocła

wiu była to gieł
da organizowa
na w legendarnym klu
bie "Pałacykl/. Była ona zaopa
trzona jak dobry sklep muzyczny na 
Zachodzie. 

Na giełdzie tej handlowało się nie ty
pową pop music, lecz muzyką rockową, 
jazzową i bluesową. Można tu było zna
leźć płyty Toma Jonesa, Abby, GaTry Glit
tera i innych wówczas popularnych 
"wśród mas" wykonawców, ale dla 90 
proc. sprzedających, kupujących czy wy
mieniających liczyli się tylko wykonawcy 
poważni, jak np. Led Zeppelin, Miles 
Davis, B.B. King, Grateful Dead, Pink 
FIoyd, John MayalI, Colosseum, BJack Sab
bath, Mahavishnu Orchestra czy Weather 
Report. 

Byli tacy, którzy specjalizowali się w 
amerykańskim rocku, inni cenili n~d: 
wszystko hard rock i heavy metal, byh tez 
fani rockowej awangardy lat 1968-1975, 
byli fanatyczl\i milośnicy bluesa czy Jaz
zu. Najpopulamiejsza była chyba 

wYmiana płyt 
a rozmowy pomiędzy uczestnikami ta~ch 
wymian przypominały często .targl na 
orientalnym bazarze. Zakup by~ JUZ spra
wą poważną - ceny pły! \-~O.Slły od ~O 
do 800 zł za jedną (przy sredmeJ płacy mie
sięcznej 2.500- 3000 zł). Warto było polo-

wać na okazję. Okazją byli albo ludzie nie
świadomi wartości posiadanych płyt albo 
też sprzedający płyty wykonawców mało 
znanych lub w pewnych kręgach niezbyt 
cenionych, na przykład w pewnym mo
mencie niewielkie powodzenie miały pły
ty brytyjskich grup rhytmandbluesowych 

Reed, 
New York 
Do11s), które JUz 
wkrótce mialy stać się towa-

z łat 1964-
1966 (The 
Who, Pret
ty Things, 
Spencer 
Davis Gro-

tarciem do 
Polski (na 
przełomie 
lnt 1976 i 
77) mody 

punk 
rock, La 
małe pie
niądze 
m o ż n a 
było kupić 
płyty pre
kursorów 
punk rocka 
(The Sto
oges, Lou 

rem bardzo poszukIwanym. . 
Ważnym czynnikiem przy ustalamu 

ceny płyty było miejsce jej produkcji. Naj
chętniej widziano płyty wyprodukowane 
w USA, Kanadzie, Wielkiej Brytanii, RFN, 
Francji, H01andii, Belgii, Austrii i kraja~h 
skandynawskich. Włochy, Portugalia, 
Hiszpania - tu już można było się targo
wać ajniżej ceniono płyty produkowa
ne w Jugosławii o .. az docierające d? Po~
ski w sporych ilościach produkty mdYJ
skiej firmy Dum Dum Records. 

Pierwsze giełdy organizowane były 

w starym ratuszu 
będącym wówczas siedzibą Wojewódzkie
go Domu Kultury. Przyznać trzeba, że płyt 
było sporo, w tym wiele pozycji napraw
dę interesujących, np. koncertowy album 
grupy Hawkwind "Space Ritual Alive". 
Pojawiło się sporo kolekcjonerów i równie 
wielu gapiów. Niestety, po bodaj trzech 
spotkaniach, impreza padła. Dłużej prze-

tn ... ały imprez)' organizowane w klubie 
"Parnasik". Wprawdzie sprzedających i 
kupuj<}cych było mniej, płyt też nie za \vie
lt', lecz sympatyczna atmosfera tego klubu 
jakoś tr..:ymala giełd~ przy życiu. 

Tu mUSZtr z przykrością obalić pewien 
mit. Mówi on, że w Legnicy pod koniec 
lat 70. młod7.icż masowo zaczęła si" inte
resować punk rockiem. iestety! Własnie 
te "p<lrnasikowe" giełdy dowodziły, że 
ówcze;ni młodzi ludzie kompletnie się 
punJ..iem nie interesowali, a podnieceme 
wśród byv"aleów giełdy wywoływało po
jawienie się pł),t Kansas, Thin Lizzy Qu
een czy Tangenne Dream. 

adszedl sierpień 1980, przez jakiś 
czas fani rocka zaczt;!li się interesować po
lityką i giełdę 

w "Pamasiku" 
zlikwidowano. Co było dalej, wiadomo: 
kilkanaście mIesięcy wolności, stan wojen
ny i dekada lat 80. Paradoksalnie, na po
czątku tych lat niesłychanie rozkwitła 
polska muzyka rockowa we wszy:.tkich 
jej odmianach, a sale Legnickiego Centrum 
Kultury, Wojewódzkiego Domu Kultury 
i kina "Ognbko" gościły takie zespoły jak 
Dżem, KombI, Bank, TSA, Kasa Chorych 
czy Exodus. Wówczas ktos w LCK-u 
wpadł na pomysł reaktywowania gield 
płyt. C::iekawostką tych gieŁd było to, że 
oprócz płyt zachodnich, niezłe przebicie 

cenowe miały płyty wykonawców 
polskich. Tradycyjnie już 

firmy państwowe 
nie zawsze wła
ściwie oceniały 

za potrzebowanie 
na płyty rockowe 

(np. LP grupy Porter 
Band IIMobilization" 
był w Legnicy nie do 

kupienia). Z kolei pły
ty z firm prywatnych 

(takie zaczęły już wów
czas powstawać) miewa

ły problemy z dystrybucją . 
W rezultacie na giełdach 

w Akademii Rvcerskiej 
obok płyt grup anglosaskich, 
widywało się płyty polskich wy

konawców :.przedawane po ce
nie kilkakrotnie większej od oficjal

nej. Cechą szczególną tych giełd 
była ich niepn:ewidywalność - a to 

na sali było niewiele osób i bezna
dziejne płyty albo nagle pojawiał się 
tłum ludzi, zatrzęsienie atrakcyjnych 

płyt, a nawet (rzadkoŚĆ w tych czasach) 
sporo aktualnych brytyjskich pism mu

zycznych w rodzaju "Melody Makera". 
Z<lwarłem na tych giełdach ki1ka intere
sujących kolekcjonerskich znajomości, 
zdobyłem legendarną płytę The Stooges 
"Raw Power' i nagle ta giełda też prze
stała istnieć. 

Po 1989 roku 
rynek zdominowały kompakty, pojawiły 
się normalne sklepy muzyczne, gdzie 
można było kupić (choć za wysoką cenę) 
płyty dotychczas 'IV Polsce dostępne wy
łącznie na giełdach. 

Wydaje mi się, żei dziś giełda płyt mia
łaby rację bytu. Jest w naszym mieście 
sporo osób chcących sprzedać czy wymie
nić na inne płyty ze swoich kolekcji. Są 
ludzie sprzedający płyty niedostępne w 
łegnickich sklepach muzycznych, szuka
jący kontaktów L ludźmi o podobnych gu
stach. Kto wie, może któraś z legnickich 
instytucji kul tur:l łnych , np. LCK w nawią
zaniu do tradycji, kupi ten pomysł. 

Mieczysław Pytel 

Ploty, grzmoty 
i ... odloty 

Promocja MaryŚki 
W ubiegły piątek (12.09) Maria Ne

feli promowała efekty ostatniej s~ji na
graniowej. Materiał zatytułowany "Je
śli nie ~h}i. to na pcv.'IlO wisi" do!>tęp-
11)' był na konrerde w OK "Atrlllm". 

Pierwsza z zaproszonych na kon
n'rt grup - Twilight'sApogeum z Mic
rOSZllW,l - uderzyla mocnym death/ 
thrash metalem. Trzyosobowej kapeli 
pt>wnie nie grało się najlepiej, bo 7,l! 

strony publiczno~ci brakowało jakiej
kolwiek r akCJi. Do spont. niczne, za
ba\"'Y poderwała formacja Ofiary A. W 
miłkowickiej grupie zadebiutowal n.:! 
drugie) gitarze legnic-La,\i - "Koszula" 
(ex SIgnum Tempmis). Bez problemu 
dopasowal się do ostTOgo, hardwrc/ 
punJ.. klima~tJ. Tradycyjne showzapre
lenlowałn Swinka l-lalinka. "Belushi" 
(wokalista) zabawiał publicznosć już 
od początku imprezy, jako konteran
sjer. Mies~nka reggae i punka w wy
konaniu Swinki chyb" l1a wszystkich 
koncertach porywa większi! cze..;ć \',:i
dzów do zabawy. W końcu przyszl<l 
pora na glownel>0 bohatera imprezy, 
a /.arazem organizatora - zespól Ma
ria I 'dei i. 'a początek "Maryśka" 
przypOn)ni.1ła stare hity, m.In. grup 
Zielone Zabki, Zwłoki Później ro:.:po
częla się promocj<l numerów zamiesz
czonych nil płycie Podubnie jak w 
przypadku POZ()~tiltych karel wszyst
ko dobrze brzmiało, w czym dUŻ<l ztt
sługa lubińskiej ekipy nagłośnieniowej 
ordZ <;arnej sall w "Atrium". i~tety, 
minusem tego mi<t.;ca jest to, że im
prezy rockowe muszą :;il,' skollczyć Il 
godz. 20. Na}bol~niej odczul to ostat
ni wykonawca - grupa Apatia. ,la do
datek gitarzyście poznaniaków po 
pierwszym numeJ7e zerwala się stru
na i tym samym "zmarnowano" kilka 
mirtut. Apatia przedstawiła krótką 
wiąziInkę hardcore/punk numerów, Z 
powod li ograniczeń czasowych 
wszystkie zespoły nie grały pełnych 
programów. Szkoda, że organiz."torom 
nie udało się prz<.-'lilużyć imprezy choć
by o pól godziny. Prawie 200--os{lPowa 
publicZllOśC zawiedziona tym f~ktem 
rozeszła :,ię du domów. Gratulacje dła 
Marii Nefeli za dobrą imprez~ i konse-
kwencję działania 

Kampania na rockowo 
Pewna partia polityczna 29 wrze

śnia (od godz. 18) 2'.aprasza do Klubu 
"Sunlight" na Dyskotekę dla Młodych 
Wyborcó\'.:. Zaplanowano występy 
zespołów l ocne Boogie, De Coy oraz 

o Flash. Kampania kampanią, ił naj
ważniejsze, że będzie to kolejna moż
liwość spę..uenia czasu a imprezie z 
muzyk..l tworzomj "na 'Żywo" w ubo
gim kalend .. rium koncertów rocko
wych w Legnicy. 

Prezes&wke 

I 
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Konkrety Polkowickie 

Dlaczego nie· ma nas w Sydney? 
Na Igrzyskach Olimpijskich w 

Sydney w tym roku debiutu
ją zawodnicy uprawiający 
wschodnią sztukę walki - ta
ekwon-do. He było problemów i 
starań o jej wprowadzenie do 
programu olimpijskiegQ, najlepiej 
'Yie Un Yong Kim - prezydent 
Swiatowej Organizacji Taekwon
do (WTF - World Taekwon-do 
Organization). Jeśli komukolwiek 
rzecz się mogła udać, to chyba 
tylko jemu, bo Koreańczyk ten 
pełni funkcję wiceprezydenta 
MKOL-u. Starania okazały się 
skuteczne i pierwszy raz będzie
my mieli okazję podziwiać tę 
nową, widowiskową dyscyplinę 
na olimpiadzie. Niestety, mimo że 
Polska ma w kadrze klasowych 
zawodników, zdobywających 
niemal przy każdej okazji mi
strzowskie tytuły, do Sydney nikt 
nie pojechał. Dlaczego? 

Ściągawka z cudzej historii 
Żeby wyjaśnić nieobecność 

polskiej reprezentacji na olimpia
dzie, musimy skorzystać ze 
ściągawki z historii. Za twórcę 
taekwon-do uchodzi Koreań
czyk (z południa) generał Choi. 
To on właśnie w 1955 roku opra
cował system bloków oraz cio
sów i nadał mu nazwę. 

W 1966 roku generał Choi za
łożył w Seulu Międzynarodową 
Organizację Taekwon-do (lTF -
International Taekwon-do Orga
nization). Dla Korei zaczynał się 
wtedy okres krwawych walk o 
przywództwo. Choi musiał ucie
kać z kraju. Siedzibę lTF-u prze
niósł najpierw do Toronto w Ka
nadzie, a potem do Wiednia. 

W) 972 roku w Seulu zawią
zano Swiatową Organizację Ta
kwon-do (WTF), będącą od tej 
pory organizacją konkurencyjną 

t- w stosunku do ITF. 
Przez lata "zmorą" genera

ła Choi był brak koreańskich 
instruktorów uczących taekwon
do. Ponieważ o przysłanie ich 
nie mógł się zwrócić do władz 
Korei Południowej, gdzie królo
wała już organizacja WTF i 
gdzie na generale ciążył zaocz
ny wyrok śmierci, zwrócił się do 

- Koreańczyków z północy. Przy
jęli go z otwartymi rękami i w 
1982 roku przystąpili do ITF. W 

ten sposób ukształtowały się 
strefy wpływów obu organiza
cji taekwon-do. Większa część 
państw europejskich i Korea 
Północna przypisana została 
ITF-owi i generałowi Choi, a 
Korea Południowa wraz z "wy
spami" rozrzuconymi po całym 
świecie - WTF-owi oraz aktual
nemu prezydentowi tej organi
zacji, wspomnianemu na po
czątku wiceszefowi MKOL-u -
Un Yong Kimowi. 

Taekwon-do a sprawa polska 
Polska nie opowiedziała się za 

jedną tylko z tych organizacji. 
Część zdecydowanie większa - na
leży do ITF generała Choi. Prężne 
kluby taekwon-do działają m.in. w 
Olsztynie, Lubartowie, Kołobrzegu 
czy Lubinie. Do organizacji WTF 
należą takie miasta, jak: Poznań, 
Lublin, a z najbliższych naszemu 
regionowi - Leszno. 

Żeby polscy 
mistrzowie taekwon-do 

mogli 
reprezentować 

nasz kraj 
na olimpiadzie, 

najpierw musi dOjść 
do zjednoczenia 

obu Korei. .. 
Jak utrzymują działacze, nie 

ma u nas wielkiej wojny między 
organizacjami. Faktem jest jed
nak, że zawodnicy startujący w 
ramach ITF mają zakaz uczest
nictwa w zawodach organizowa
nych przez WTF. Do tego docho
dzą różnice w podejściu do same
go taekwon-do. Dla organizacji 
ITF taekwon-do jest przede 
wszystkim sztuką walki, w któ
rej występuje tylko element rywa
lizacji sportowet tworzony przez 
samych ćwiczących i ich trene
rów. Generałowi Choi, przyWią
zanemu do starych wschodnich 
tradycji, nie jest to chyba na rękę. 
Prawdopodobnie wolałby wi
dzieć taekwon-do wyłącznie jako 

sztukę walki z całą jej filozoficz
ną nadbudową. Natomiast dla 
organizacji WTF taekwon-do jest 
typowym sportem, takim samym 
jak piłka nożna. 

Są też różnice w przebiegu 
zawodów. Uczestnicy turniejów 
ITF-owskich startują w czterech 
konkurencjach: walkach, techni
kach specjalnych, testach siły 
oraz układach. WTF ogranicza 
się do samej walki, a testy siły 
czy, układy można oglądać tylko 
na specjalnych pokazach. 

Nieszczęśliwym dla nas zbie
giem okoliczności, wiceprezy
dent MKOL-u, Un Yong Kim, 
wprowadził taekwon-do na 
olimpiadę w odmianie organiza
cji WTF. Polscy zawodnicy, któ
rzy do WTF należą, są niestety 
słabi, nie osiągają żadnych suk
cesów na arenach międzynaro
dowych. Organizacja ITF w Pol
sce może się co prawda pochwa
lić wieloma mistrzami Europy j 
świata, którzy potrafią zwycię
żać nawet z silnymi Koreańczy
kami, ale ... są nie z tej parafii. 

Mimo to, były pomysły wcią
gnięcia organizacji ITF do olim
piady. Sugerowano m.in., żeby 
- tak jak w przypadku zapasów, 
gdzie rozgrywane są konkuren
cje w stylu klasycznym i wol
nym - pozwolić także na rozgry
wanie dwóch konkurencji w ta
ekwon-do. MKOL się nie zgo
dził, sugerując obu organiza
cjom, żeby się połączyły. Przy 
czym miało to być połączenie na 
zasadzie" wy przejdziecie do 
nas" (to znaczy lTF przejdzie do 
WTF, gdzie - jak pamiętamy -
rządzi Un Yong Kim) . Ambicja 
generała Choi spowodowała, że 
do ślubu między organizacjami 
nie doszło. 

Czego nie chce generał 
Jest też inny powód, dla któ

rego organizacja ITF nie pali się 
do związku z WTF-em. Gdyby 
zawodnikom udało się dobrze 
wypaść i zarobić niemale pienią
dze, mogliby zdecydować o po
zostaniu w WTF-ie na stale. rTF 
straciłby wówczas czołowych 
zawodników, stając fię być może 
organizacją podupadającą . Tego 
zaś nie chce ani generał Choi, ani 
działacze, ani trenerzy. 

Okazuje się 
jednak, że jest 
mała szansa na 
porozumienie 
między organi
zacjami. Praw
dopodobnie jesz
cze w tym roku 
(ma to się stać na 
mistrzostwach 
świata we Wło
szech) generał 
Choi zloży rezy
gnację z funkcji 
prezydenta lTF. 
Władzę w orga
nizacji przejąć 
ma jego syn -
Choi Jun Hwa, 
który nie jest tak 
przywiązany do 
t1'nd ycji jak oj
ciec, ubiera się 
po europejsku, 
biegle włada ję
zykami obcymi 
(w tym polskim). 

Czego chce 
syn generała 

O tym, że 
wraz z nastaniem 
Choi Jun Hwa 
może się coś 
zmienić, świad
czy list otwarty, 
jaki wystosował 
on do instrukto-
rów swojej orga

Fot. WINCENTY KOŁODZIEJSKI 

Waldemar Dolecki, trenertaekwon-do z Lubina. 

nizacji. Prosi w nim o dopuszcze
nie do działania ludzi młodych, 
z inicjatywą, którzy chcą upo
wszechniać taekwon-do w ode
rwaniu od tradycyjnej surowej 
dyscypliny, w świetle reflekto
rów i kamer. Nie widzi też prze
szkód, aby młodzi działacze nie 
mieli korzystać np. z różnych 
form reklamy, tak by z czasem 
taekwon-do zainteresowały się 
nie setki, ale tysiące ludzi. Efek
tem końcowym tych działań ma 
być wejście na olimpiadę. 

Waldemar Dolecki, trener 
kadry narodowej mężczyzn oraz 
Klubu Koreańskiej Sztuki Walki 
Taekwon-do w Lubinie, wierzy, 
że działania Choi Jun Hwa da
dzą pozytywny rezultat. Ponac
to szansę upatruje w stworzeniu 
odpowiednich przepisów. 

Razem i osobno 
Według nich, turnieje kwa

lifikacyjne do olimpiady obie 
organizacje rozgrywałyby ra
zem, a osobno mogłyby organi
zować własne turnieje mi
strzowskie. Tak naprawdę wy
kazuje jednak sporo sceptycy
zmu wobec możliwości połą
czenia się obu konkurujących 
organizacji. 

Ponieważ ITF utożsamiany 
jest z Koreą Północną, a WTF z 
Koreą Południową, być może 
sprawę załatwiłoby zjednocze
nie obu państw. Pierwsza dobra 
wróżba pojawiła się w Sydney, 
kiedy obie reprezentacje przema
szerowały razem podczas uro
czystości otwarcia igrzysk. 

Mariusz Lalewicz 

Klo ~ie pojechał na olimpiadę komplikowana jest kontu
zjami, ale walczy z nimi 
dzielnie . Właśnie z powodu 
kontuzji nie startowała na 
mistrzostwach w Argenty
nie, gdzie jej kategorię wa
gową wygrała Holenderka 
Bianca Tapilatu, z którą Ełż-

• Grzegorz Jężak - w Argen'ynie startował w 
kategorii do 63 kg i medalu nie zdobył, ale ta katego
ria wagowa należy w świecie do najmocniej obsa
dzonych. Turnieje ogólnopolskie na zmianę wygry
wają Daniel Pieńkowski (KKSW Kołobrzeg) i Mariusz 
Wałach (KKSW Lubartów). Grzegorz należy jednak 
do mocnych zawodników i każdy musi się z nim li
czyć. 

Z Klubu Koreańskiej Sztuki Walki Taekwon-do Lubin 
w olimpiadzie mogli wystartować: 

• Katarzyna Żołędziewska - najbardziej utytuło
wana zawodniczka KKSW Taekwon-do Lubin. Od 1993 
r. startuje w mistrzostwach świata. Jest wielokrotną me
dalistką w kategorii juniorów i seniorów. Zdobywała 
tytuły w walkach i w układach oraz technikach spe
cjalnych. SrebTJ}y medal przywiozła z mistrzostw świa
ta w Malezji, srebrny zdobyła na mistrzostwach w War
szawie. Z mistrzostw Europy rozgrywanych w Lubli
nie przywiozła złoto (walki, kat. 58 kg). W Edynburgu 
także zdobyła srebro. 

• Elżbieta Gromek - mistrzyni świata juniorów 
z Pragi, wicemistrzyni świata z Indii, wicemistrzy
ni Europy seniorów z Włoch. Jej kariera Sportowa 

bieta toczyła już wcześniej 
wyrównany pojedynek. Trener Dolecki mówi o niej, 
że walczy jak mężczyzna, nie daje się ponieść emo
cjom, jest konsekwentna, a niemal każdy jej atak koń
czy się trafieniem. 

• Tomasz Pilarz - największy sukces indywidu
alny osiągnął na mistrzostwach Europy seniorów w 
1997 r. w Słowenii, gdzie zdobył złoty medal w wal
kach w kategorii powyżej 80 kg. Potem zaczął kon
kurować w tej kategorii z Dariuszem Idzikowskim 
(Start O1~ztyn), który od pewnego czasu - ze wzglę
du na WJększą wagę - jest c.zęściej typowany do re
prezentacji kraju niż Tomek, choć ten zwykle z Idzi
kowskim wygrywa. 

• Łukasz Chyra, Paweł Latus, Tomasz Golis, 
Łukasz Murawiecki, Maciej Lulek - to młodsi za
wodniey, którzy mają już na koncie udział w mistrzo
stwach świata i Europy juniorów (Golis nie starto
wał w mistrzostwach świata). Paweł Latus jest mi
strzem Europy z Warszawy w walkach, mistrzem 
Europy w układach i brązowym medalistą w techni
kach specjalnych z Edynburga. Chyra, Murawiecki i 
Lulek na ostatnich mistrzostwach świata w Phenia
nie (Korea Północna) wywalczyli drużynowe złoto 
w walkach. Murawiecki został indywidualnym wi
cemistrzem w testach siły oraz zdobył brąz w wal
kach w kat. powyżej 70 kg. 
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Znaczenia nie miały wiek ani płeł, bo nurkował 

może prawie każdy 

Bezpiecznie pod wodą 
Anna Osadczuk 

W minioną niedzielę 
w polkowickim Aqua-

parku odbywała się 

impreza pod nazwą 

"Przygoda z nurkowa-

organizację PADł. Za
jęcia cieszyły się du-

żyro zainteresow~niem 
nie tylko wśród p()lko-
wiczan. 

- N i e 

Ryszard Barańczuk. jest to 
profes
jonalny 
kurs, 
ale za
bawa. -
poin
formo-

Wiek 35 Jat, żona, troje dzieci. 
Ukończona Akademia Wy
chowania Fizycznego we 
Wrocławiu. 
lDCStaif'lnstruclor PADI, 14 
stopni specjalizacji nurkowych 
Hobby: nurkowanie 

niem" zorganizowana 
przez profesjonalną 

wał nas 
Ryszard Barańczuk, 
instruktor nurkowania 

Euforia, nerwy, czasem furia innym 
razem rado~ł to emocje, które 

najczę~ciej towarzyszą sportowej 
rywalizacji 

Mięso na stadionie 
Anna Osadczuk 

Odebraliśmy telefon 
od czytelniczki, która 
jest oburzona faktem 
używania wulgaryzmów 
przez piłkarzy, kon
kretnie przez zawodni
ków Górnika Polkowi
ce. Nie można przejść 
obok tematu obojętnie, 
ale sprawa wcale nie 
jest taka jednoznaczna, 
jak się wydaje. 

- Na mecz przycho
dzą dzieci i nie muszą 
słuchać przekleństw, ja
kie padają z ust piłka
rzy - powiedziała nam 
czytelniczka. 

nudno się nie zgodzić 
z tą opinią. Problem w 
tym, że emocje podczas 
meczu są zazwyczaj olb
rzymie i chyba ciężko 
czasami je kontrolować. 
Zresztą to samo spotyka 
każdego z nas właściwie 
na codzień i niekoniecz
nie tylko na stadionie. 

A na stadionie nerwy 
udzielają się przecież 
i labicom. W efekcie by
wa rzeczywiście wulgar
nie. 

Jako dziennikarz spor
tuwy jestem na wielu me
czach, nie tylko piłki noż
nej. Słowa, które często 
padają, są obra1liwe. Klną 
jednak nie tylko piłkarze. 
Czasami muszą się oni na
słuchać naprawdę ptzy
krych słów. Stadion Gór
nika nie jest tutaj wyjąt
kiem, Nie zmienia to jed
nak faktu, że inwektywy 
padające z ust naszych pił
karzy są nie na miejscu. 
Podobnie jest z labicami, 
bo i oni zdecydowanie po
winni powściągnąć język. 
1Yle tylko, że doprawdy 
nie wiem, czy w dzisiej
szych czasach nie jest to 
wołanie na puszczy. Może 
jednak byśmy spróbowali 
się postarać .. 

- Osoby biorące udzial 
w dzisiejszym progra
mie otrzymają hono
rowy dyplom. 

Organizacja PAD I 
wywodzi się ze Sta
nów Zjednoczonych. 
Na świecie jest tylko 
kilka tego typu orga
nizacji, a sama PADI 
wyszkoliła 67 nur
ków, Są różne stop
nie nurkowe, po zdo
byciu ostatniego 
stopniamożliwe jest 
zrobienie specjali
zacji, a jest ich aż 

16. Jak mówi instruk
tor Barańczuk, pro
wadzący zajęcia, są 
rozne powody dla 
których ludzie rozpo
czynają kursy. 

Jednym jest to po
trzebne do pracy, np. 
komandosom. Natom
iast inni robią to dla za
bawy i rekreacji. 

Kryzys 
Robert Biały 

Piłkarze Zametu 
Przemków przegrali 
na własnym boisku z 
Wartą Bolesławiecką 
0:1. Był to już siódmy 
mecz bez zwycięstwa 
podopiecznych Zbig
niewa Rączki. Gra
cze Zametu najwy
raZD1eJ przechodzą 
więc kryzys formy. 
Zamet rozpoczął 
mecz z ... przewagą 
dwóch graczy. Część 
zawodników Warty 
po prostu nie zdążyła 
na spotkanie. Piłka
rze z Przemkowa nie 
wykorzystali jednak 
szansy, którą dala im 
gra z osłabionym 

przeciwnikiem. Na 
domiar złego w dru
giej połowie meczu 
stracili gola po strza
le Rafała Skweresa. 
Kibicom Zametu po
zostaje więc tylko 
wiara w to, że piłka
rze wreszcie się prze
budzą, i zaczną wy
grywać. 

Przez wiele lat jeden z lepszych skraj
nych pomocników Śląska Wrocław. 

Debiutował podczas meczu 
z Lechem Poznań 

Wywiad z wampirem 
Anna Osadczuk 

- Jest pan wychowan
kiem Śląska Wrocław. 

- Tak, zaczyna/emja
ko junior, później tra
fi/em do drugiej druży
ny. I w końcu zacząJem 
grać w pierwszym ze
spole, gdzie bylem 
dziewięć lat. 

- Kiedy przyszedł do 
klubu trener Łazarek 
wykluczył pana z 
pierwszego skła-
du. 

- Przegrałem 

rywalizację· 
Trener ściągnął 
swoich zawod
ników. Z pierw
szego skladu 
wypadlo sied
miu dotychcza
sowych pierw
szoplanowych 
pi/karzy. I byli 
to naprawdę 

dobrzy zawod
nicy. 

- Później przy ~ 
szedł do zespołu' ł 

- Jak to? 
- Nie wiem dlaczego 

zdobyciem tej bramki 
obarczają właśnie 
mnie. Są kasety wideo 
i trudno mnie pomylić 
z Milewskim. A to 
w!aśnie on strzelaJ. 

- Nie mieliście łatwe-
go życia 

z tre 

trener Caliński, • .§ ----< 
ale nie wrócił 
pan już do pierwszego 
składu. Dlaczego? 

- Trudno mi po
wiedzieć, dlaczego 
trener Caliński nie 
wystawil mnie 
w podstawowym 
skladzie. Zres:L.tą 

ciekawostką jest, że 
w czasie mojego po
bytu w klubie prze
winęfo się okolo 20 
trenerów. A wraca
jąc do tematu, rze
czywiście po odej
ściu trenera Łazarka 
gralem trzy ostatnie 
mecze w rundzie, ale 
po przerwie już nie 
wrócilem na boisko. 

- Jak pan myśli dla
czego? 

- Hm (śmiecb). Nie 
bylem aniołkiem. 

Podczas meczu 
z Hutnikiem Kraków 
podobno strzelił pan 
bramkę samobójczą, 
która chyba bardzo pa
nu zaszkodziła. 

-Nie, to nie ja strzeJjJem. 
Może mialem 1NSpÓludzial 
w jej zdobyciu, ale to nie 
byfemja. 

nerem Łazarkiem. 
- Rzeczywiście. Jak 

tylko przyszedl do 
Śląska odsuną! gene
ralnie wszystkicb za
wodników z Wrocla
wia i okolic. Na na
sze miejsce wziął 
swoicb ludzi. Do
tycbczasowi piJkarze 
grali i wykazywali się 
skutecznością, nagle 
odsunięto ich, bo już 
nie byli dobrzy. Coś 
bylo nie tak, jeżeli 
w okresie przygoto
wawczym przyjecha/o 
okolo 100 osób na 
testy. 

- Ma pan sportowe 
marzenie? 

- Tak, ale nie cbcia/
bym go zdradzać, to 
moja tajemnica. Gene
ralnie chcialbym do
brze grać w piłkę. 

- Zawód piłkarza to 
częste wyjazdy. Co na 
to rodzina? 

- Nie mam jeszcze 
rodziny. Jestem kawa
lerem. 

- Dziękuję za roz
mowę· 

Sport 

Co GRAJĄ? 

30 września 

Godz. 16.00, li liga 

Zagłębie Sosnowiec -
Górnik Polkowice 

1 października 

Godz. 13.00, klasa A 

Sparta Grębocice - So
bin 

Godz. 15.00, klasa 
okręgowa 

Cicha Woda Tyniec -
Stal Chocianów 

SPRINTEM 

Przed tygodniem 
pierwszy zespól Gór
nika Polkowice roze
grał kolejny mecz li
gowy. Polkowiczanie 
pokonali drużynę Le
cha Poznań 3:0. 
Bramki dla Górnika 
zdobyli Mariusz Ujek 
] i Sławomir Kułyk 2. 

Drugi zespół Górnika 
jest na pierwszym 
miejscu w tabeli ligi 
okręgowej. Ostatni 
mecz z Ciehą Wodą lY
niee Legnicki pod
opieczni Dominika No
waka wygrali 8: 1. Kolej
ne spotkanie rozegrają 
z Koroną Kawice. 

W końcu powiodło się 
również juniorom Gór
nika. Wynikami 5:3 ju
niorzy starsi i młodsi 
pokonali swoich prze
ciwników. Starsi wygrali 
z zespołem Nysy Kłodz
ko, natomiast mŁodsi 
pokonali drużynę Kon
feksu Legnica. 

W najbliższą obotę 
odbędzie się inaugurac
ja sezonu drugiej ligi 
w tenisie stołowym. O 
godzinie 13 pierwszy 
mecz zespołu żeńskie
go, natomiast o 17 inau
guracja ligi męskiej. 

Karolina Popławska, za
wodniczka U(2ffiowskiego 
Klubu Kolarskiego ,,Piąt
ka« Polkowice, zajęła 

pierwsze miejsce w finale 
Pucharu Polski w kQlar
stwie sza;owym. W jeździe 
m~druUn~na~o~ 
w wyścigu ze startu wspól
nego zdobyta 285 punk
tów. 

Anna Osadczuk 
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Dziecięco - Młodzieżowa Orkiestra Dęta z Przemkowa 
istnieje oc! kilkudziesięciu lat i gra jak z nut 

Orkiestra gra do końca 
Robert Biały 

W ubieglym tygodniu muzycy da
li kolejny koncert. 'JYm razem pod
czas Dolnośląskich Spotkań Or
kiestr Dętych w Legnicy. Zaprezen
towali się udanie, po czym wrócili 
do... szarej rzeczywistości, czyli 
problemów związanych z dalszym 
istnieniem zespołu. 

Do kwietnia szefem orkiestry był 
Antoni Sokół. Po nim pałeczkę dy
rygenta przejął jego wychowanek, 
Andrzej Kurylas. 
Podczas koncertu 
na legnickim Ryn
ku, muzycy wyko
nali m.in. wiązankę 
przebojów The Be
atles, grając na ... 
pożyczonym zesta
wie perkusyjnym. J 

kilka lat orkiestra może przestać ist
nieć - Qodaje dyrygent 

Andrzej Kurylas chciałby rozsze
rzyć muzyczny repertuar zespołu. 
N a przeszkodzie staje jednak właś
nie brak odpowiednich "narzędzi 
do pracy". 

- Mam kilku nowych muzyków, 
którzy tak jak inni, chcą grać. Nie
stety nie mają na czym. Druga spra
wa to nasze przymałe już mundury. 

Czas najwyższy po
myśleć o nowych -
przyznaje pan And
rzej 

Jego orkiestra 
działa przy Przem
kowskim Ośrod.ku 

Kultury, który jak 
'ele tego typu pla-

- To prawda - ~ 

mówi Andrzej Ku
K..;t":'ł"'aJt~ma.iRYi,,;u~i",..." "I<'ł'~U • dysponuje 

niewielkim budże-

rylas, dyrygent orkiestry .. poprzedni 
niestety się rozleciał . 

Niewiele lepiej przedstawia się 
sprawa innych instrumentów. Stara
my się łatać, co się da, ale jeśn nie 
dostaniemy nowszego sprzętu, to za 

tem. Orkiestra szuka więc sponsora. 
- W tej sprawie zwróciłem się 

nawet do firmy, w której pracu
ję. Cza pokaże, czy przynie ie 
to jakiś efekt - podsumował 
Andrzej Kurylas. 

Gmina Gaworzyce czyni starania o pozyskanie $rodków na 
wykottczenie i wyposażenie schroniska turystycznego 

Schronisko 
Sabina Lipiec 

Wy tosowano wniosek do Fun
dacji Współpracy polsko- niemiec
kiej o dotację na ten cel w kwocie 
300 tys. zł. W drugiej połowie lip

Stronę niemiecką tej międzynaro
dowej umowy reprezentował m.in. 
Alfons Preu , dyrektor Szkoły 
w EIsterwerda. Niedawno wystosował 

ca gościła z wizytą w 
gminie grupa niemiec
kiej młodzieży z Lubbe
nau i Schwerina. Nie by
ła to pierwsza taka wizy
ta w gminie Gaworzyce. 
Już siedmiokrotnie mlo
dzież z Lubbenau, EI
sterwerda i okolic Turyn
gii odwiedzała D alków, 
Kłobuczyn i Gaworzyce. 
Podziwiali liczne zabytki 
na terenie gminy oraz 
okazy fauny i flory, jak 
również oddychali wspa- j 
niałym powietrzem dal- 1._ .......... -11~-J 
kowskich jarów. Są one 
częścią Przemkowsko- Dalkow
skiego Parku Krajobrazowego. 
Wizyty niemieckiej młodzieży są 
rezultatem porozumienia z Reals
chule .. Elsterwerda o wymianie 
turystycznej z 1996 roku. 

on pismo do Fundacji Współpracy Pol
sko -Niemieckiej popierające starania 
gminy o dotację. Wyraził w nim żal, 
że w tak pięknych okolicach nie ma 
miejsca, gdzie można by ię zatrzy
mać i przenocować. 

W Wierzchowicach były losy, 
cegiełki oraz występy zespołów 

ludowych i dziecięcych 

Zbożny 'cel 

Sabina Lipiec 

Sobotni festyn 
w Wierzchowicach 
w gminie Gaworzyce 
zorganizowano dla 
wsparcia budowy 
nueJscowej kaplicy. 
Nowa sakralna budow
la powstaje z inicjatywy 
ks. proboszcza z Jaku-
bowa oraz 
mieszkańców 

wsi Wierzchowi
ce. Pogoda do
pisała a organi
zatorzy zadbali 
o to, by licznie 
zgromadzona 
przed pałacem 

publiczność nie 
miała okazji się '" 
nudzić. Wystę

powały zespoły ludowe 
"Gaworzank:i", "Dawi
denka" z Koźlic oraz 
zespół z Nielubi. Swoje 
umiejętności wokalno -
taneczne zaprezento
wały dzieci ze Szkoły 
Podstawowej i Gim .. 
nazjum w Gaworzy .. 
cach oraz z DK " Jo
wisz". Zatańczyły m.in. 
poloneza, polkę, taniec 
z para olkami, rap. 

Układ taneczny do 
pieśni Andrea Boccel
lego zadedykowano 
tragicznie zmarlej ko
leżance z Nielubi. Ze 
wzruszeniem przyjęto 
występ dzieciaków 
z Wierzchowic, szczegól
nie maluchów. Kibicowa-

no proboszczowi z Jaku
bowa oraz przedstawi
cielowi Powiatu Pol
kowickiego Kamilowi 
Ciupakowi, którzy 
szukali pieniędzy 

w ianie. Śmiano się 
z konkurencji rzuca
nia jajami i prób ich 
łapania. W czasie im
prezy sprzedawano 
cegiełki na budowę 
kaplicy oraz lo y. 

Wystarczy się rozejrzeł i okazuje się, 
że pieniądze leżą na drodze, 

wystarczy je podnieśł 

Dary jesieni 
lzabela Pakiet 

Przez ostatnie kil
ka dni wzdłuż drogi 
Szymocin - Bucze 
można było potkać 

sporo dzieci. Mam 
już 2 worki kaszta
nów, teraz zbieram 
trzeci. Płacą 20 gr. 
za kg, więc trochę 
już zarobiłem - mó
wi Darek Sejdlitzd -
A ja sprzedałem już 
dwa i pól worka -
mówi Łukasz Mika. 
- Za zarobione pie
niądze kupię sobie 
telefon komórkowy 
- stwierdza Paweł 
Szewczykowski. 

Do akcji włączyła 

się także Szkoła 
Podstawowa w Grę
bocicach, gdzie zor
ganizowano konkurs 
międzykla owy 
w zbieraniu kaszta
nów. ' Owoc ten jest 
skupowany, w bu
dynku po starej 
szkole, w miejsco
wości Bucze. - Ze
brane kasztany są 

suszone, a później 
wysyłane do Anglii, 
będą użyte do wyro
bu lekarstw - mówi 
Anna Mirska, właś
cicielka skupu. 

BEZ 

KOMISARIATU 

W dziewiątym numerze 
GP, pisali'my o ruepew
nych losach komisariatu 
w Przemkowie. Dzisiaj 
wiadomo już na pewno. 
że zostanie on przekształ
cony w tzw. rc\\'ir dzielni
cowych. 

Oprócz komisariatu 
w Chocianowie, reszta te
go typu placówek w po
wiecie poIkowickim zo
stanie zlikwidowana De
cyzja Komendanta 
Głównego Policji, o reor
ganizacji struliur, do
sięgła również Przemko
wa. 

Z informacji uzyska
nych w polkowickiej Ko
mendzie Powiatowej Po .. 
Iicj~ wynika, że obecnie 
najważniejszą kwestią do 
rozwiązania jest ilość eta
tów w przyszłym rt..''Wirze 
dzielnicowych. Według 

planu miało ich być sześć. 
PrLemkowski samorząd 
chce jednak, aby w mieś
cie pozostało siedmiu po
licjantów. Decyzja w tej 
sprawie ma zapaść w paź
dzierniku, gdy pojawi~ 

ię odpowiednie przepisy 
w tej ·prawie. 
Robert Bial)' 

Nowy R ADN Y 

Gmina Gaworzyce ma 
już nowego radn go. W 
niedzielę 24 września 
odbyły się w okręgu nr 
1 w Gaworzyeach wybo
ry uzupełniające do Ra
dy Gminy. W wyborach 
wzięło udział 33 3 pro .. 
cent z pośród 1134 o 'ób 
uprawnionych do glo
sowania. Największą 

frek-wencję zanotowano 
tuż przed zamknięciem 
lokalu wyborczego. 
Spośród pięciu kandy
datów na radnych naj
większą liczbę gło. ów 
otrzymał były wójt Ed
ward Koro' ciel. Tui za 
nim upla owal się Ro
man Urbaniak. owy 
radny zastąpi zmarłego 
Edwarda Łuka.ika. 

Wieloletni przewodni
czący Rady Gminy 
szczególne uznanie zy .. 
kał za wy oki poziom 
kultury osobistej, talent 
organizacyjny oraz za 
działania na rzecz kul .. 
tury i portu. 
Sabina Lipiec 
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Przez ostatnich kilka miesięcy samorządowcom z Grębocic 
towarzyszył temat opieki zdrowotnej. Rozmawiali 

o przyszlo~ci ZOZ-ów 

Nadzwyczajna w sobotę 
Izabela Pakiet 

Radm wrócili do kwe. tii lik-wi
dacji Zespołu Zakładów Opieki 
Zdrowotnej i Specjali::>tycznego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej w 
PoJkowicach. Na posiedzenie 
przybyli również przedstawiciele 
władz samorządowych gminy Pol
kowice. 
Szczegółowych informacji 

w prawie restrukturyzacji ZOZ-u 
udzielił burmistrz Polkowic, Emi1-
ian Stańczyszyn. Wy
jasniał radnym, że 

Samo.dzielny Publicz
ny Zakład Opieki 
Zdrowotnej w Polko
wicach powinno siy 
zlikwidować z kilku 
powodów. Po 
pjerwsze jest niekon
kure ncyjny, przynosi 
też coraz większe 

traty. Wygenerowai 
nam 1,5 mln długów -
poinformował bur-] 

~ 

mistrz Stańczy zyn. i 
J ak się okazało no

wy podmiot, powolany do życia w 
czerwcu przez gminę Polkowice, 
nie może w pełni rozpocząć dzia
falDo: ci, ponieważ stary nie zostal 
jeszcze zlikwidowany. - Dotąd bra
kowalo, bowiem odpowiedniej 

uchwały Rady Gminy w Gręboci
each - poinformował burmistrz. 
Następnie radni wyjaśnili powody, 
dla których nie została ona podję
ta. Wyrazili obawę () zapewnienie 
podstawowej opieki zdrowotnej 
dla ok. 1700 pacjentów z terenu 
gminy. Ich zdaniem został zburzo
ny dotychczasowy system opieki 
zdrowotnej i nie do końca wiado
mo, kto zapewni opiekę dla tych 

eotów w no
ystemie. -

ółka akcyjna bę-
dzie zbierała tzw. 
opcje i to wła' nie 
'ej zadaniem bę

dzie dotrzeć do 
tych pacjenLów, 
którzy byli w struk
turze ZOZ-u a w 
chwili ohecnej nie 
mają zagwaranto
wanej podstawo
wej opieki zdro
wotnej - wyjaśniła 

'''d",p<W' JJ.-•• doktor Jolanta 
Węgierska. Podczas głosowania 
radni podjęli uchwałę w prawie 
likwidacji Ze połu Zakładów 
Opieki Zdrowotnej i Specjalistycz
nego Zakładu Opieki Zdrowotnej 
w Polkowicach. 

W Szkole Podstawowej w Rzeczycy zakończono 
tegorodczną akCję "Sprzątanie ~wiata" w której udział wzięli 

wszyscy uczniowie 

Posprzątane 
Izabela Pakiet 

Dzieci posprzątały teren wokół 
szkoły, pobocza drogi Zabiec -
Piersna, odcinek szkoła - klep 
w Żabicach, stary i nowy przystanek 
PKS w Żabicach i w Rzeczycy oraz 
teren byłego Zakładu Rolnego 
w Rzeczycy. 

Lubimy sprzątać świat, jest wtedy 
ładniej wokół nas - mówią trzeciok
la iści: Patryk, Mateusz i Artur. 
W ramach akcji sprzątanie świata 
zorganizowano także konkurs na 
zbiórkę makulatury i puszek, w k.-ró
rym pierwsze miejsce zajęli ucznio
wie klasy VI. Klasa zebra la ok. 400 
kg makulatury i ok. 600 szt pu zek. 
Przynieśliśmy z domu w zystkie ga
zety i puszki jakie tylko mieliśmy -
mówią zwycięz<.:-y. Natomia t naj
star ze klasy uzbierały łącznie ponad 

600 kg makulatury, którą dzieci 
sprzedały po bardzo atrakcyjnej ce
nie legnickiej firmie "Ryza". Na tym 
jeszcze nie koniec. W szkole zostały 
ogło zone konkursy na najładniejszy 

'l"'ł'OĆ .,.;........,. 1 ....... 

plakat pod hasłem "Czysta Ziemia" 
oraz na najciekaw zą kompozycję 
z wykorzystaniem surowców wtór
nych. Kto wygra, dowiemy się 
w pierwszych dniach października. 

W Radwanicach robi się barwnie 
i kolorowo. Z inicjatywy Bogdana Pe
regryma, soltysa Radwanic powstał 

nowy plac zabaw dla dzieci 

Bajkowo 
Adrianna Jakubowska 

Został on umiejsco
wiony obok biblioteki 
publicznej. Konstruk
cja wra7 z ogrodze
niem kosztowała 1200 

"Malowanek" jest jed
nak wiyccj. Budynek 
Remizy trażackiej po
malowano na zielono 
a Przedszkole na różo

wo. Na tym jed
nak nie konicc, 
ponieważ jesz
cze we wrześniu 
lokalne Stowa
rzyszcnil; ,.,Na
sza Gmina" 
wraz z pracow
nikami tej pla

''''~=·.L~:f:=-- cówki oraz z ro
dzicami, uzupełnią pa
letę kolorów na przed
szkolu. Dzieciom na 
pewno będZIe przyjem
niej przebywać w takim 
"hajkowym" miejscu. 
Dorośli też nie powin
ni narzekać. 

zł i zo tala zakupiona 
w firmie "MechroJ". 
Środki na tt; inwestycję 
zebrał oltys, a kla. a 6 
b ze Szkoły Podstawo
wej w Radwanicacb 
pomalowała placyk w 
czynie społecznym. 

OGŁOSZENIE 

Zanąd Gminy Gawotzyce ogłasza I pIZetarg ustny 
ogrcmiczony dla miesl.kańOOw gminy na spa.edaż l0-
kali połO'ŻDn}'dl w DaIkowie w granicadl a&łki nr 

51 o pow. 3700 ID. kw. zapisanych w KW 31352. 

Działki: 
l) nr 51 udział 34D4!HXXX) w Oalkowie lb/3 o po
wierzchni lokaJu 11355 m kw. Wartość lokalu: 
26167JX); warto.f.ć bud. gospod: 51000; wartość grun
tu; 4723.00; cena wywoławcza 31400,00; wadium: 
3200,00 
2) nr 51 udział 2357/100J0 w DaJkowie lb/4 o po
wierzchni lokalu 78,24 m kw. WartoŚĆ lokaJu: 
19041,00; wartość gruntu: 3270,00; cena wywoławcza 
22311,00; wadium: 2300,00 

I przetarg ustny ograniczony odbędzie się dnia 17 
października 2(XX) r. o godz. 11.00 w Sali Narad Urzę
du Gminy Gaworz.yre. 
Warunkiem uczestnictwa w przetargu jest wpłata wad
ium w gotówce w wyżej podanej wysokości w kasie 
Urzędu Gminy, najpóźniej do dnia 13.10.2(0) r.do 
godz. 15.00 oraz potwierdzenie tałego zamieszkania 
na terenie Gminy Gawotzyee. 
Dowód wpłaty wadium należy przekazać przed przy
stąpieniem do licytacji. 
Vładium wpłacone przez uczestnika, który wygra 
przetarg zostanie wliczone na poczet ceny nabycia nie
ruchomości. 
'łkdium przepada na rnx:z sptzedawcyw przypadku, 
gdy osoba wygrywająca uchyli się od zawarcia aktu no
tarialnego. 
Pozostałym uczestnikiem pu..etargu wadium zostanie 
zwrócone po przetargu. 
'Thrmin zawarcia aktu notarialnego - najpóźniej 21 dni 
od daty przetargu. 
Dodatkowe szczegółowe informacje można uzyskać 
w Urzędzie Gminy Gaworzyce pokój nr 1 tel. 8316 -
285w.38. 
7astrrega się prawo odwołania przetargu bez poda

nia przyczyn. 

WSZYSCY 
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Rodzice radwanickich 
gimnazjalistów nie 
próżnuj<J Wiosml tego 
roku w zyscy chętnie 

brali udział w odnawia
niu szkolnych kłas. 

Efektem są kolorowe 
i czy'te ściany. W tym 
roku zkołnym powstal 
nowy problem. Otóż , 
okazalo ię. że ławki, 
w których ucz<) się ich 
pociechy, są male i nie 
spełniają podstawo
wych norm. Rada Ro
dziców zaproponowała 
zorganizowanie balu 
sylwestrowego. 0:1 co 
pozo Gili rod lice gim
nazjalil tów się zgodzili. 

Dochód zostanie 
przeznaczony na zakup 
ławek i wyposażenie 
klas - powiedziała Ewa 
Flak. przewodnicząca 
Rady Rodziców. - A 
wszyslkich już dziś za
praszamy na bal sylwes
trowy w Radwanicach, 
który hędzie zorganizo
wany przez tutejsze 
gjmnazjum - dodala. 
Adr1;mna Jakubowska 

NA JAGODY 

W Buczynie. gmina 
Radwanicc odbędzie 

się uroczyste nadanie 
lutej. zej zkole Pod
stawowej imienia Ma
rii Konopnickiej. Jak 
pisaliśmy już wcześ
niej, ceremonia miała 
odhyć się w przed
dzień 90 - tej rocznicy 
'mierci pisarki. Nie
stety, zaszły pewne 
zmiany. 

- Uroczystość miała 
odbyć się 7 październi
ka, ale wybory na pre
zydenta Polski są waż
niejsze - powiedziała 
Maria Bardon, dyrek
tor SP w Buczynie. -
Skoro Maria Konop
nicka czekała przez 90 
lat, to poczeka jeszcze 
trochę dodała 

z uśmiechem. 
Nadanie imienia zo

stało więc przeniesio
ne na 18 listopada te
go roku, a osoby zain
teresowane wszelkimi 
informacjami mogą 

uzyskać w szkole pod 
numerem telefonu 
831-13-12. 
Adrianna Jakubowska 

, . 



6 
OBWIFSZCZENIE PANS1WOWEJ KOMISJI ROEJ 

z dnia 4 września 2000 r. o liście kandydatów na Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej w wyborach zarządzonych na dzieó 8 paździer· 
ika 2000 r. 

Na podstawie art. 43 ust. 3 ustawy z dnia 27 września 1990 r. o wyborze Prezydenta Rzeczypospolitej Pol kiej (Dl. U. z 2000 r. Nr 47, 
z. 544) i art. J 1 u Ł 2 ustawy z dnia 11 kwietnia 1997 r. o ujawnieniu pracy lub służby w organach bczpieczeó.~twa państwa lub współ. 

racy z nimi w latach 1944·1990 osób pełniących funkcje publiczne (Dz. U. z 1999 r. Nr 42, poz. 428 ze zmianami) zwanej dalej "powoła
ną u ·tawą", Państwowa Korni ~a Wyborcza podaje do wiadomości wyborców, że na liście kandydatów na Prezydenta Rzeczypospolitej Pol
-kiej w wyborach zarządzonych na dzień 8 października 2000 r. zostali umieszczeni następujący kandydaci: 

l. GRABOWSKI DARIUSZ MACIEJ 
lat 50, wykształcenie wyższe ekonomiczne, przedsiębiorca prowadzący przedsiębiorstwo w Warszawie, zam. w Warszawie. 
Kandydat złożył na tępujące oświadczenie: nie pracowałem, nie pełniłem służby, ani nie 
bylem świadomym i tajnym w półpracownikiem organów bezpieczeństwa państwa w 
rozumieniu art. I, art. 2 i art. 4 powołanej ustawy. 

2. IKONOWICZ PIOTR 
lat 44, wyksztalcenie wyższe prawnicze, poseł na sejm RĘ zam. w Warszawie, członek 
Połskiej Partii Socjaljstycznej. 
Kandydat złożył następujące oświadczenie: nie pracowalem, nie pełniłem służby. ani nie 
byłem świadomym i tajnym współpracownikiem organów bezpieczeństwa państwa w 
rozumieniu art. 1, art. 2 i art. 4 powołanej ustawy. 

3. KAliNOWSKI JAROSŁAW 
lat 38, wykształcenie wyższe rolnicze, rolnik prowadzący własne gospodarstwo rolne w 
Jackowie Górnym. 
Kandydat złożył na tępujące o&wiadczenie: nie pracowałem, nie pełniłem służby, ani nie 
byłem świadomym i tajnym w pólpracownikiem organów bezpieczeństwa państwa w 
rozumieniu art. 1, art. 2 i art. 4 powolanej u tawy. 

4. KORWIN·MIKKE JANUSZ 
lat 57, wyksztalcenie wyższe filozoficzne, publicysta prowadzący działalność 
wydawniczą w Warszawie, zam. w Warszawie, członek Konserwatywno-LIberalnej Partii 
Unia Polityki Realnej. 
Knndydat złożyl następujące oświadczenie: nie pracowałem, nie pelniłem służby, ani nie 
byłem ~wiadomym i tajnym współpracownikiem organów bezpieczeństwa państwa w 
rozumieniu art. I, art. 2 i art. 4 powołanej ustawy. 

5. KRZAKLEWSKI MARIAN 
lat 50, wykształcenie wyisze techniczne, poseł na ejm RP, zam. w Zabrzu, członek Ruchu Społecznego A WS. 
Kandydat złożył następujące oświadczenie: nie pracowałem. nic pełnilem slużby, ani nie 
bylem świadomym i tajnym wspólpracownikiem organów bezpicczeń twa państwa w 
rozumieniu art. 1, art. 2 i art. 4 powolanej ustawy. 

6. KAWŚNIEWSIG ALEKSANDER 
lat 45, wyb.'Ztalcenie "red nie ogólnokształcące, Prezydent Rzeczypospolitej Polskiej, zam. 
w Warszawie. 
Kandydat złożył następujące oświadczenie: nie pracowałem, nie pełniłem służby, ani nie 
byłem świadomym i tajnym współpracownikiem organów bezpie(.'Zeń twa państwa w 
rozumieniu art. I, art. 2 i art. 4 powołanej ustawy. 

7. LEPPER ANDRZEJ 
lat 46, wykształcenie średnie zawodowe, rolnik prowadzący własne go podarstwo rolne w Zielnowie, zam. w Zielnowie, członek 
Samoobrony Rzeczypospolitej Pol kiej. 
Kaodydat złożył na tępujące oświadczenie: nie pracowałem, nie pełniłem służby, ani nie 
byłem ŚWiadomym i tajnym współpracownikiem organów bezpieczeństwa państwa w 
rozumieniu art. 1, art. 2 i art. 4 powołanej ustawy. 

8. ŁOPUSZAŃSKI JAN 
lat 45, wykształcenie W'jI.s:z.e prawnicze, poseł na Sejm RP, zarn. w Radomiu, członek Stronnictwa "Porozumienie Polskie". 
Kandydat złożył następujące oświadczenie: nie pracowałem, nie pelniłem służby, ani nie 
byłem świadomym i tajnym wspólpracownikiem organów bezpieczeństwa państwa W 

rozumieniu art. I, art. 2 i art. 4 powołanej ustawy. ; 
9. OLECHOWSKI ANDRZEJ MARIAN 

lat 52, wykształcenie wyższe ekonomiC"lDe, ekonomi ta, doradca w spółce prawa handlowego w Warszawie, zam. w Warszawie. 
Kandydat zlożyl następujące oświadczenie: nie pracowałem, nie pełniłem lużby, ani nie 
byłem świadomym i tajnym współpracownikiem organów bczpieczeń twa państwa w 
rozumieniu art. 1, art. 2 i art. 4 powolanej ustawy. 

10. OLSZEWSKI JAN FERDYNAND 
lat 70, wykształcenie wyższe prawnicze, poseł Da Sejm RP, zarn. w Warszawie. 
Kandydat zlożył następujące oświadczenie: nie pracowałem, nie pełniłem lużby, ani nie 
byłem świadomym i tajnym współpracownikiem organów bezpieczeń twa państwa w 
rozumieniu art. 1, art. 2 i art. 4 powołanej ustawy. 

11. PAWŁOWSKI BOGDAN 
lat 55, wykształcenie wyższe w zakresie wychowania fizycznego, przedsiębiorca prowadzący przedsiębiorstwo 
w Szamotulach·Gąsawach, zam. w Szamotułaeh·Gąsawach. 
Kandydat złożył następujące oświadczenie: nie pracowalem nie pełniłem służby, ani rue 
byłem świadomym i tajnym współpracownikiem organów bczpieczeń twa pań twa w 
rozumieniu art. l, art. 2 i art. 4 powołanej ustawy. 

12. WAŁĘSA LECH 
lat 56, wykształcenie zasadnicze zawodowe, były Prezydent Rzeczypospolitej Polskiej, 
zam. w Gdańsku, członek Chrześcijańskiej Demokracji ID Rzeczypospolitej Polskiej. 
Kandydat zlożył następujące oświadczenie: nie pracowałem, nie pełni1em służby, ani nie 
byłem świadomym i tajnym współpracownikiem organów bezpieczeństwa państwa w 
rozumieniu art. l, art. 2 i art. 4 powołanej ustawy. 

13. WILECKI TADEUSZ ADAM 
lat 55, wykształcenie wyższe wojskowe, generał rererwy, zam. w Warszawie. 
Kandydat złożył następujące oświadczenie: nie pracowalem, nie pełailem służby, ani nie 
byłem świadomym i tajnym współpracownikiem organów bezpieczeństwa państwa w 
rozumieniu art. 1, art. 2 i art. 4 powołanej ustawy. 

Reklama 

ZaIząd Gminy Polkowice - Wydział Geodezji 
i Gospodarki Nieruchomościami informuje, iż na 

tablicy ogłoszeniowej - Rynek 17, wywieszono 
wykazy. 

Wykazy dotyczą: 
- dzierżawy cz. działki 1050, położonej przy 

ul.Krasickiego, 
- dzierżawy cz. działki 166n4, polożonej przy 

ul.Świerkowej . 

Informacje na temat wykazów można uzyskać 
Iw Wydziale Geodezji 

i Gospodarki Nieruchomościami - Rynek 17 
pok.l08, tel. 8474 - 184 wew. 114,115 

Ogłoszenie 
Zarząd Gminy 

Grębocice informu
. e, iż na tablicy in
ormacyjnej Urzędu 

Gminy Grębocice 

ieszono wykazy 
nieruchomości prze
naczonych do zby

cia w trybie przetar
u ustnego. 

WYKAZY 

DOTYCZĄ: 

przedaiy 5 działek 
ołożonych w Grę
icicach, przezna
zonych pod budow

nictwo jednorodzin-

przedaży jednej 
położonej 

Szymocinie, o 
rzeznaczeniu usłu

- rzemieślni-

zczegółowe infor
acje na temat wy

azów można uzys
ać W Urzędzie 

Gminy w Gręboc~
ach, ul. Głogow ka 
, 59 - 150 Gręboci
e; pok. nr 14, tel. 
76 831-15-501 
ew.34 

"SOWA" 

ASMANTERIA ART. 
ul SlkdDa lle/.jf:JX.84741·1J) 

lZam~wPL9·17 

OGtOSZENIA 
DROBNE 

Gotowanie na przy
jęcia te1. 845-28-70 

0lII .'200)0·0·(;"" 

Sprzedam tanio meb
le dziecięce + biur
ko. 

Tel. 847-40-17 

Sprzedam siatkę 

ogrodzeniową pod
wójnie zabezpieczo

ną. Cena 5.5 zł. za 
m3. 
Tel. 847-91-89 

Zaopiekuję się dziec
kiem. 
Tel. 847-97-64 

Szybko i tanio, wyko

nuję - szpachlowanie, 

panele, glazura. 
Tel. 845-46-04, 

0606342485 
Nrd ·D·G5.tt 

Zatrudnię stolarzy ze 

stażem. 

"Meble" Z PU Mi
chał Mowczan Polko
wice ul. Dąbrowskie

go 21. Tel. 845-01-42, 
0601872892 

Nr n.oq O·GSm 

Mieszkanie do wy

najęcia 3 pokojo

we. 
Tel. 845-46-23 

Nr Z2.09.1ll11f.O·(;, 'n 

W konkursie olimpij
skim zwyciężyła Mag
dalena Wojcieszak z 
Polkowie. 
Prawidłowe odpowie

dzi brzmiały: 
1. Ateny 06 - 15 kwie

cień 1896 r 
2. A Partyka zajął 3 

miejsce w Barcelonie. 
3. Cz. Lang srebrny 

medal, Moskwa, 1980 
Nagroda do odebra

nia w redakcji. 
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